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§ 1 Redovisning av delegerade beslut med mera till 
kommunstyrelsens sammanträde den 13 januari 2021

STK-2021-8

Sammanfattning     
Enligt kommunallagen 6 kap §§ 37-40 kan nämnden lämna över rätten att fatta beslut i vissa 
ärenden, sk delegering. Nämnden kan delegera till exempelvis ett utskott, en ledamot eller en 
tjänsteperson. De beslut som får delegeras finns med i nämndens delegationsordning. Alla 
beslut som fattas med stöd av delegation ska redovisas på nästkommande sammanträde.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av delegerade beslut.

Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 1.
 

Beslutsunderlag
 Beslutsattest fv 102 november 2020
 Protokoll KSAU 201207
 Protokoll KSAU 201214
 Protokoll MSH 201214

Paragrafen är justerad
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Särskilt yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2021-8

Redovisning av delegerade beslut med mera till kommunstyrelsens sammanträde den 13 

januari 2021

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 7 december att uppdra åt kommunstyrelsens 

ordförande att underteckna Viable Cities Klimatkontrakt 2030. Sverigedemokraterna har tidigare 

påpekat att olika avtal som binder staden till vissa åtaganden, i olika politiska frågor, borde 

behandlas i kommunstyrelsen.

Den 7 december tog kommunstyrelsens arbetsutskott även beslut om ett remissyttrande angående 

betänkandet En långsiktigt hållbar migrationspolitik (SOU 2020:54). Sverigedemokraterna anser att 

betänkandet behandlar viktiga frågor för Malmö stad och hela kommunstyrelsen borde fått 

möjligheten att förhålla sig till yttrandet.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beviljade den 7 december, föreningen Malmö Pride 1 miljon kr för 

genomförandet av World Pride. Sverigedemokraterna har motsatt sig att World Pride, som beräknas 

kosta Malmö stad minst 30 miljoner kr, ska vara skattefinansierad. Med tanke på den ekonomiska 

situationen efter covid-19 kan kommunen tvingas göra besparingar inom kommunens 

kärnverksamhet. Då är det märkligt att styret i Malmö stad samtidigt anser sig ha råd att finansiera 

en fest.

Sverigedemokraterna motsätter sig kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut från 14 december om 

att bevilja Rädda Barnen 308 000 kr för verksamheten Kraftsamling Herrgården. En stor del av detta

Bilaga 1
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

projekt är att skapa en mötesplats i lokalen Varda i Herrgården. I åratal har kommunen finansierat 

verksamheter som kan endast definieras som fritidsgårdar för vuxna, i Herrgården och andra utsatta 

områden. Det har inte resulterat i några framsteg. Det som däremot resulterar i framsteg är en 

politik där man ställer krav på att människor ska försörja sig själva. Det är denna politik som behövs i 

områden som Herrgården. Ännu en mötesplats kommer inte hjälpa någon i Herrgården.

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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§ 2 Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens 
sammanträde den 13 januari 2021

STK-2020-1638

Sammanfattning     
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 13 januari.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen lägger anmälan av inkomna skrivelser till handlingarna.

Reservationer och särskilda yttranden
Stefana Hoti (MP) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 2.

Beslutsunderlag
 Protokoll KCS 2021-01-08
 Länsstyrelsen Skåne- Meddelande till kommunstyrelsen - Protokoll över inspektion 

av kommunens överförmyndarverksamhet
 Länsstyrelsen Skåne - Överförmyndarverksamhet Frågor inför inspektion 2020
 Länsstyrelsen Skåne - Protokoll över inspektion av Överförmyndarnämnden i 

Malmö kommun
 Revisorskollegiet - Följebrev Granskning av barn som far illa
 Revisorskollegiet - Missiv granskning Barn som far illa
 Revisorskollegiet -  Bilaga till missiv granskning Barn som far illa - mall för yttrande
 Revisorskollegiet - Fördjupad granskning Barn som far illa
 Cirkulär 20:57 Budgetförutsättningar för åren 2020–2023
 Cirkulär 20:59 Utfall kostnadsutjämning och LSS-utjämning 2021
 Cirkulär 20:60 Slutligt utfall av 2019 års kommunala fastighetsavgift, prognos 2020–

2022
 Cirkulär 20:61 Överenskommelse om ändringar i Allmänna bestämmelser samt 

bilagor till AB. Ersätter cirkulär 20:42
 Cirkulär 20:61 Bilaga - Allmänna bestämmelser
 Cirkulär 20:61 Bilaga R - Särskilda bestämmelser om arbetstider m.m.  inom 

räddningstjänsten
 Cirkulär 20:61 Bilaga J - Särskilda bestämmelser för viss jourtjänstgörande  personal
 Cirkulär 20:61 Redogörelsetext avseende förändringar i Allmänna bestämmelser 

samt bilagor till AB
 Cirkulär 20:62 Arbetsdomstolens dom 2019 nr 56 om beräkning av sammanlagd 

anställningstid enligt 5 a § anställningsskyddslagen
 Cirkulär 20:62 Bilaga 1 - Arbetsdomstolens dom 2019 nr 56
 Svenska Ridsportförbundet - Skärpta restriktioner hot mot hästvälfärd
 Sveriges Kommuner och Regioner - Överenskommelse mellan staten och Sveriges 

Kommuner och Regioner (SKR) inom området psykisk hälsa och suicidprevention 
2021-2022
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 Sveriges Kommuner och Regioner - Överenskommelse mellan Staten och Sveriges 
Kommuner och Regioner om Välfärdsteknik med de äldre i fokus 2021

Paragrafen är justerad
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Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen, 2021-01-13
Anmälan av inkomna skrivelser till kommunstyrelsens sammanträde den 13 
januari 2021
Diarienummer: DNR 203-41340-2020, SR-2020-22

Miljöpartiet vill uttrycka sin oro över två inkoma skrivelser. Först och främst rör 
det sig om Länsstyrelsen i Skånes granskning av Överförmyndarverksamheten i 
Malmö. I granskningen framkommer det allvarliga brister där några av de mest 
utsatta Malmöborna hamnar i kläm. Det är återigen ett bevis på att stadens 
överförmyndarverksamhet inte fungerar tillfredställande vilket är mycket 
allvarligt.

Miljöpartiet vill också beröra stadsrevisionens granskning av barn som far illa. 
Av granskningen framkommer att det finns ett flertal brister bland annat i 
arbetet med barnavårdsutredningar och i de efterföljande uppföljningarna.
Sammantaget innebär bristerna att barns rättigheter inte tillgodoses i tillräcklig 
omfattning, vilket kan få negativa följder för enskilda barn som lever i en utsatt 
situation. Särskilt allvarligt är att det förekommer placeringar av barn i jourhem 
som långt överskrider den lagstadgade tidsgränsen, vilket kan få allvarliga 
konsekvenser för de berörda barnen.

Barnkonventionen har nu blivit svensk lag och för Miljöpartiet är det uppenbart 
att socialtjänsten i Malmö har långt kvar innan man uppnår dess målsättning.

För Miljöpartiet de gröna
Stefana Hoti, ledamot kommunstyrelsen

Med instämmande av
Måns Berger, ersättare kommunstyrelsen

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se
Adress: Drottningtorget 2a, 211 25 MALMÖ

www.mp.se/malmo

Bilaga 2
9

https://motenmedborgarportal.malmo.se/committees/kommunstyrelsen/mote-2021-01-13#73827
https://motenmedborgarportal.malmo.se/committees/kommunstyrelsen/mote-2021-01-13#73827
mailto:malmo@mp.se
http://www.mp.se/malmo


§ 3 Remiss från Socialdepartementet - Att göra anmälningar som 
gäller barn sökbara

STK-2020-1363

Sammanfattning     
Malmö stad har av Socialdepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på 
Socialstyrelsens rapport Att göra anmälningar som gäller barn sökbara. Utredningens förslag 
är att anmälningar som gäller barn ska kunna sparas på ett sökbart sätt. Under 
utredningstiden har inget framkommit som talar för ett starkt behov att registrera 
anmälningar som gäller unga som fyllt 18 år. Att söka bland anmälningar och 
förhandsbedömningar är alltid en potentiell integritetskränkning för den det berör, men det är 
tillåtet redan idag för socialnämnden att ta del av dessa handlingar när det är relevant för 
deras arbete.

Socialnämnden har det yttersta ansvaret att skydda barn från att fara illa. Vid en eventuell 
lagändring underlättas socialnämndens arbete med att ta del av dokumentation om individen 
om den har förekommit tidigare hos nämnden. Som en följd av detta kan konsekvenser för 
samhället bli att kostnaderna blir lägre då insatser kan sättas in i ett tidigare skede. Remissen 
har skickats för yttrande till arbetsmarknads- och socialnämnden.

Förslaget är att ställa sig positiv till utredningens förslag. Utredningens förslag stärker 
barnrättsperspektivet och stärker skyddet för barn genom att socialnämndens möjligheter att 
tidigt uppmärksamma barnets livssituation blir enklare. Socialnämnden har ett omfattande 
ansvar att uppmärksamma och skydda barn som far illa. Den föreslagna regleringen ger 
nämnden bättre möjlighet att söka efter anmälan och förhandsbedömning på ett träffsäkert 
sätt, vilket bedöms ge fördelar för den personliga integriteten.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Socialdepartementet.

Beslutet skickas till
Socialdepartementet
Arbetsmarknads- och socialnämnden

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §4
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Remiss från Socialdepartementet Att göra 

anmälningar som gäller barn sökbara
 Förslag till yttrande Remiss från Socialdepartementet Att göra anmälningar som 

gäller barn sökbara
 Remiss från Socialdepartementet - Att göra anmälningar som gäller barns  sökbara
 Att göra anmälningar som gäller barn sökbara
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 201217 § 375
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 Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 4 Remiss från Justitiedepartementet - Ett särskilt hedersbrott 
(SOU 2020:57)

STK-2020-1377

Sammanfattning     
Malmö stad har av Justitiedepartementet fått möjlighet att lämna synpunkter på betänkandet 
Ett särskilt hedersbrott (SOU 2020:57). Utredningens uppdrag handlar huvudsakligen om att 
lägga fram ett förslag till utformning av en ny brottstyp som uttryckligen ska ta sikte på 
hedersrelaterat våld och förtryck. Remissen har skickats för yttrande till arbetsmarknads- och 
socialnämnden, gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och grundskolenämnden.

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och grundskolenämnden avstår från att yttra sig. 
Arbetsmarknads- och socialnämnden anser att det är positivt att hedersrelaterat våld och 
förtryck lyfts och de juridiska frågorna kring kriminalisering och brottspåföljd utreds.

Förslaget är att i huvudsak ställa sig positiv till utredningens förslag. En sammanställning av 
synpunkter och kommentarer på betänkandet lämnas i förslag till yttrande.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Justitiedepartementet.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar till förmån för Sverigedemokraternas reservation i 
arbetsmarknads- och socialnämnden den 17 december 2020 § 374.
 
Torbjörn Tegnhammar (M) yrkar bifall till Magnus Olssons (SD) förslag.
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Magnus Olssons (SD) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 3.
 
Torbjörn Tegnhammar (M), Håkan Fäldt (M) och Helena Nanne (M) reserverar sig mot 
beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 4.
 
Charlotte Bossen (C) avser lämna in ett särskilt yttrande. Vid justering av protokollet har 
inget särskilt yttrande lämnats in, se bilaga 5.
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Beslutet skickas till
Justitiedepartementet
Arbetsmarknads- och socialnämnden

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §6 med Muntlig reservation (M)
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Remiss Ett särskilt hedersbrott SOU 2020:57
 Förslag till yttrande Remiss ett särskilt hedersbrott SOU 2020:57
 Remiss från Justitiedepartementet - Ett särskilt hedersbrott (SOU 2020:57)
 Ett särskilt hedersbrott (SOU 2020:57)
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 201217 § 374 med Reservation (SD) 

och Muntlig reservation (M+C)
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
 Meddelande från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden om att ej avge yttrande
 Meddelande från grundskolenämnden om att ej avge yttrande

Paragrafen är justerad
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1377

Remiss från Justitiedepartementet – Ett särskilt hedersbrott (SOU 2020:57)

Hedersbrott är synnerligen allvarliga brott som framför allt drabbar flickor och kvinnor som invandrat 

till Sverige. Denna typ av brottslighet är väldigt problematisk att utreda då den ofta är djupt 

sammanfogad med klankultur och de parallella samhällen vi sett växa fram i många delar av landet 

de senaste åren, inte minst i Malmö.

Då detta är ett växande problem i samhället som för med sig mycket allvarliga konsekvenser för 

offren, ser vi att det finns ett behov av att starkt markera mot de som utför dessa brott. Med 

bakgrund av detta yrkade Sverigedemokraterna att lägga till följande stycke till kommunstyrelsens 

yttrande:

”Malmö stad håller med polismyndigheten att dessa brott är av synnerligen allvarlig karaktär och 

därmed är en höjning av straffminimum från nio månader till ett år befogat för de brott som faller 

inom ramen för hedersbrott. Samtidigt skulle denna skärpning i många fall ge polis och åklagare 

bättre möjligheter att insamla bevis. Malmö stad hade därför gärna sett en ändring i förslaget om 

straffskärpning som speglar detta.”

Då vårt yrkande inte erhöll en majoritet i kommunstyrelsen reserverar vi oss mot beslutet.

Bilaga 3
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Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 5.Remiss från Justitiedepartementet - Ett särskilt 
hedersbrott (SOU 2020:57)

Moderaterna yrkade bifall på Sverigedemokraternas tilläggsyrkande om att kommunstyrelsen ska 
uttala att minimistraffet för hedersbrott bör vara 12 månaders fängelse istället för 9 månader. 

Detta skulle bättre återspegla brottets allvar och dessutom förbättra polisens möjlighet till 
bevisinhämtning.

Då vårt yrkande ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget förslag.

Torbjörn Tegnhammar (M) Håkan Fäldt (M) Helena Nanne (M)

Med instämmande av

John Roslund (M) John Eklöf (M) Tony Rahm (M) 

Reservation Bilaga 4 
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Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 5: Remiss från Justitiedepartementet – Ett särskilt 
hedersutbrott (SOU 2020:57)

Centerpartiet anmälde vid kommunstyrelsens sammanträde den 13 januari att 
inkomma med ett särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt 
yttrande lämnats in.

Bilaga 5
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§ 5 Remiss från Infrastrukturdepartementet - Tidsfrister och 
kontaktpunkt för att främja produktionen av förnybar energi

STK-2020-1372

Sammanfattning     
Infrastrukturdepartementet har översänt promemoria Tidsfrister och kontaktpunkt för att 
främja produktion av förnybar energi med inbjudan att inkomma med synpunkter. För att 
implementera förnybartdirektivets artikel 16 i svensk rätt föreslås i promemorian en ny lag 
och en ny förordning med bestämmelser om tidsfrister för vissa tillståndsförfaranden vid 
produktion av förnybar el samt att Energimyndigheten blir kontaktpunkt för vissa 
tillståndsförfaranden vid produktion av förnybar energi. Stadsbyggnadsnämnden, tekniska 
nämnden samt miljönämnden har yttrat sig i ärendet där samtliga ställer sig positiva till 
förslagen, men där vissa förtydliganden efterfrågas. Nämnderna bedömer att tidsfristerna har 
utformats på ett sätt som troligen innebär att de får begränsad effekt i att främja produktion 
av förnybar energi.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar det till 
Infrastrukturdepartementet.

Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 6.
 

Beslutet skickas till
Infrastrukturdepartementet
Tekniska nämnden
Stadsbyggnadsnämnden
Miljönämnden

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §5
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Remiss från Infrastrukturdepartementet - 

Tidsfrister och kontaktpunkt för att främja produktion av förnybar energi
 Förslag till yttrande
 Remiss från Infrastrukturdepartementet - Tidsfrister och kontaktpunkt för att 

främja produktionen av förnybar energi
 Promemoria - Tidsfrister och kontaktpunkt för att främja produktionen av förnybar 

energi
 Miljönämnden beslut 201215 § 211
 Remissvar från miljönämnden
 Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
 Tekniska nämnden beslut 201124 § 391 med Särskilt yttrande (SD)
 Remissvar från tekniska nämnden
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Särskilt yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1372

Remiss från Infrastrukturdepartementet - Tidsfrister och kontaktpunkt för att främja 
produktionen av förnybar energi

Sverigedemokraterna ställer oss bakom lejonparten av det som kommunstyrelsen anför i sitt 

yttrande till Infrastukturdepartementet. Dock vill vi särskilt lyfta fram att det finns olika uppfattningar 

mellan partierna i Malmö vad som är framtidens energi. SD förespråkar kärn- och vattenkraft samt 

att regeringen måste säkerställa att Skåne och Malmö får den energi/ström som en växande region 

behöver. I nuläget råder det ingen brist på ström, men vid olika ”toppar” uppstår problem som 

påverkar oss negativt. Även import av smutsig energi/ström från Polen och andra länder måste 

upphöra. Vindkraft och solkraft kan aldrig fullt ut säkerställa Malmös och Skånes behov.

Magnus Olsson (SD) Ander Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman-Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Bilaga 6
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§ 6 Remiss från Utbildningsdepartementet - Tidsbegränsad lösning 
för att säkerställa tillgång till skolinformation

STK-2020-1457

Sammanfattning     
I denna promemoria föreslås nya, tidsbegränsade bestämmelser i offentlighets- och 
sekretesslagen som bryter statistiksekretessen så att enheter inom myndigheter och 
kommuner ska kunna göra sina uppgifter. Det betyder till exempel att Skolverket får ta del av 
sådana uppgifter som behövs för nationell uppföljning och utvärdering av skolväsendet. 
Uppgiftslämnandet ska kunna ske till kommun så att till exempel resursfördelning utifrån 
barn och elevers behov kan göras och allmänheten kan få tillgång till information för bland 
annat skolval. Ett arbete pågår inom Regeringskansliet med att ta fram förslag till en mer 
långsiktig lösning, men det finns behov av att snabbt åtgärda den akuta situationen.

Ändringar i offentlighets- och sekretesslagen föreslås träda i kraft den 1 juli 2021 och 
upphävas den 1 juli 2023, då en långsiktig lösning beräknas vara på plats.

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden, grundskolenämnden och förskolenämnden har 
yttrat sig och är samstämmigt positiva till den föreslagna lösningen.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Utbildningsdepartementet.

Beslutet skickas till
Utbildningsdepartementet
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
Grundskolenämnden
Förskolenämnden

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §7
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Remiss från Utildningsdepartementet 

Tidsbegränsad lösning för att säkerställa tillgång till skolinformation
 Förslag till yttrande Tidsbegränsad lösning för att säkerställa tillgång till 

skolinformation
 Remiss från Utbildningsdepartementet - Tidsbegränsad lösning för att säkerställa 

tillgång till skolinformation
 Promemorian Tidsbegränsad lösning för att säkerställa tillgång till skolinformation
 Förskolenämnden beslut 201216 § 157
 Remissvar från förskolenämnden
 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 201216 § 163
 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
 Grundskolenämnden beslut 201218 § 187
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 Remissvar från grundskolenämnden

Paragrafen är justerad
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§ 7 Remiss från Justitiedepartementet - En utökad möjlighet att 
söka efter vapen och andra farliga föremål (Ds 2020:23)

STK-2020-1491

Sammanfattning     
Malmö stad har av Justitiedepartementet beretts möjlighet att lämna synpunkter på 
promemorian En utökad möjlighet att söka efter vapen och andra farliga föremål (Ds 
2020:23). I promemorian lämnas förslag till ändringar i brottsbalken (1962:700), lagen 
(1964:167) med särskilda bestämmelser om unga lagöverträdare samt polislagen (1984:387) i 
syfte att ge polisen ökade möjligheter att i förebyggande syfte göra husrannsakan för att söka 
efter vapen eller andra farliga föremål. Författningsändringarna bedöms kunna träda i kraft 
den 1 juli 2021.

I beredningen av ärendet har arbetsmarknads- och socialförvaltningen yttrat sig. 
Stadskontoret har upprättat ett förslag till yttrande med utgångspunkt i vad som anförs i 
ärendet.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner upprättat förslag till yttrande och skickar yttrandet till 
Justitiedepartementet.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar att stycket i förslag till yttrande på sidan 2 från meningen som 
börjar med "Samtidigt saknas en fördjupad analys…" stryks.
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Magnus Olssons (SD) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 7.
 

Beslutet skickas till
Justitiedepartementet
Arbetsmarknads- och socialnämnden
Omvärld- och näringslivsavdelningen
Analys- och hållbarhetsavdelningen

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201221 §754
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201221 Remiss från Justitiedepartementet - En utökad 

möjlighet att söka efter vapen och andra farliga föremål (Ds 2020:23)
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 Remiss från Justitiedepartementet - En utökad möjlighet att söka efter vapen och 
andra farliga föremål (Ds 2020:23)

 En utökad möjlighet att söka efter vapen och andra farliga föremål (Ds 2020:23)
 Förslag till yttrande

Paragrafen är justerad

24



Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1491

Remiss från Justitiedepartementet – En utökad möjlighet att söka efter vapen och andra 

farliga föremål (Ds 2020:23)

Sverigedemokraterna yrkade att följande meningar skulle strykas från förslaget till yttrande:

”Samtidigt saknas en fördjupad analys av de effekter som författningsförslagen kan få för barn som 

inte själva misstänks utnyttjas i kriminell verksamhet. Barn som befinner sig i en miljö där 

husrannsakan görs riskerar att utsättas för trauma eller andra psykologiska påfrestningar, varför det 

är av stor vikt att extra försiktighet vidtas i de fall barn – i synnerhet yngre barn – misstänks befinna 

sig i den miljö där husrannsakan ska göras. I sammanhanget är det viktigt att belysa att det inte 

uteslutande är barn till brottsmisstänkta som behöver tas i beaktande, utan även yngre syskon eller 

barn som av annan anledning vistas i den miljö där husrannsakan görs.”

”Vidare görs i promemorian bedömningen att författningsförslagen inte medför några skillnader 

mellan kvinnor och män. Malmö stad saknar dock ett intersektionellt perspektiv i 

konsekvensanalysen, där hanteringen av möjlig förekomst av diskriminering hade kunnat belysas.”

Då vårt yrkande inte erhöll en majoritet reserverade vi oss mot beslutet.

Bilaga 7
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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§ 8 Ansökan från Flamman Socialt förebyggande centrum om stöd 
2021-2023 till verksamheten Hoppa AV

STK-2020-1501

Sammanfattning     
Föreningen Flamman Socialt förebyggande centrum ansöker hos kommunstyrelsen om 
1 200 000 kronor årligen som stöd för verksamheten Hoppa av under 2021 - 2023. 
Stadskontoret föreslår att kommunstyrelsen beviljar Flamman Socialt förebyggande centrum 
1 200 000 kronor för verksamheten Hoppa av under 2021, samt att ansökan avseende stöd 
för 2022 och 2023 hänskjuts till arbetsmarknads- och socialnämnden. Stadskontoret föreslår 
som ett led i detta att kommunstyrelsen omfördelar kommunbidrag om 1 200 000 kronor 
från kommunstyrelsen till arbetsmarknads- och socialnämnden för verksamheten Hoppa av 
under 2022 respektive 2023.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen beviljar föreningen Flamman Socialt förebyggande centrum 
1 200 000 kronor för verksamheten Hoppa av under 2021, med finansiering från 
kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar.
 

2. Kommunstyrelsen uppmanar föreningen Flamman Socialt förebyggande centrum att 
senast den 1 augusti 2021 återkomma till stadskontoret med en redovisning avseende 
hur samarbetet med socialtjänsten fortlöper.
 

3. Kommunstyrelsen uppmanar föreningen Flamman Socialt förebyggande centrum att 
lämna verksamhetsberättelse och årsredovisning samt särskild redovisning för 
verksamheten Hoppa av till stadskontoret senast den 1 mars 2022.
 

4. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att tillsammans med arbetsmarknads- 
och socialförvaltningen följa upp verksamheten Hoppa av och att återrapportera detta 
till kommunstyrelsen senast i april 2022.
 

5. Kommunstyrelsen hänskjuter föreningen Flamman Socialt förebyggande centrums 
ansökan om 1 200 000 kronor årligen 2022 - 2023 för verksamheten Hoppa av till 
arbetsmarknads- och socialnämnden.
 

6. Kommunstyrelsen beslutar att omfördela kommunbidrag om 1 200 000 kronor från 
kommunstyrelsen till arbetsmarknads- och socialnämnden under 2022 respektive 
2023, och att detta inarbetas i budget för Malmö stad 2022 och 2023. 
Kommunbidraget avser bidrag till föreningen Flamman Socialt förebyggande centrum 
för verksamheten Hoppa av.

Beslutet skickas till
Flamman Socialt förebyggande centrum
Arbetsmarknads- och socialnämnden
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Omvärld- och näringslivsavdelningen
Avdelningen för intern ledning och stöd, enheten ekonomi och utveckling

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201221 §756
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201221 Ansökan från Flamman Socialt förebyggande 

centrum om stöd 2021-2023 till verksamheten Hoppa av
 Kompletterande frågor Hoppa av
 Verksamhetsberättelse Flamman SFC 2019
 Ansökan från Flamman Socialt förebyggande centrum om stöd 2021-2023 till 

verksamheten Hoppa AV
 Bilaga 1 - Hoppa Av bakgrund och resultat
 Bilaga 2 - Hoppa Av Evidens
 Flamman - Stadgar

Paragrafen är justerad
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§ 9 Nämndsbudget 2021 - kommunstyrelsen

STK-2020-1601

Sammanfattning     
I Nämndsbudget 2021 redovisar kommunstyrelsen hur styrelsens tilldelade ekonomiska 
ramar planeras att användas under året. Dessutom redogör styrelsen för hur de mål och 
uppdrag kommunfullmäktige riktar till kommunstyrelsen i Malmö stads budget 2021 ska 
verkställas.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen fastställer reviderat förslag till Nämndsbudget 2021 – 
kommunstyrelsen.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med 
följande ändringar i Nämndsbudget 2021:
 
På sidan 14 under Indikator och stycket Planeringskommentar mandatperiod, lägga till "-och 
barnrättsaspekter" i den sista meningen så att den lyder: "Jämlikhets-,  jämställdhets- och 
barnrättsaspekter kommer att beaktas i utvärderingarna."
 
På sidan 16 under Indikator lägga till: "Vidareutvecklar arbetet med Framtida Ledare i syfte 
att främja mångfalden bland deltagarna och framtida chefer."
 
På sidan 21 efter stycket om Jämställdhet, jämlikhet och barnrätt lägga till följande stycke om 
social hållbarhet:
 
"Social hållbarhet 
Som första kommun i världen tog Malmö initiativ till en lokal kommission för jämlikhet i 
hälsa, Malmö kommissionen och Malmö var den första kommunen som gjorde FNs globala 
mål till sina. Stadskontoret kommer att fortsätta att utveckla det strategiska arbetet med 
folkhälsa och Agenda 2030 under 2021."
 
Stefana Hoti (MP) yrkar i första hand på återremiss till stadskontoret med motiveringen att 
det behövs fler sociala åtgärder och i andra hand på avslag till förmån för eget budgetförslag 
med följande ändringar i Nämndsbudget 2021:
 
Under målområde Stadsutveckling och klimat, på sidan 11 efter stycket om minskade utsläpp 
lägga till en indikator om upphandling: 
"- Andel ramavtal med hållbarhetskrav."
 
På sidan 12 under stycket Indikatorer om segregation, lägga till en övergripande indikator 
som visar på om segregationen ökar eller minskar och punkt om att kommunstyrelsen 
tillsammans med berörda nämnder tar fram en handlingsplan för varje särskilt utsatt område. 
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På sidan 14 under stycket Trygghet och delaktighet inkludera barnrättsperspektiv samt en 
övergripande indikator som utgår från polisens trygghetsmätning: Har Malmö blivit en 
tryggare stad? Samt lägga till indikatorer om delaktighet med punkterna: 
"- Kommunstyrelsen tar fram tillsammans med Malmös ungdomsråd  en struktur för ungas 
inflytande i lokalpolitiken.
- Kommunstyrelsen integrerar universell utformning vid alla relevanta upphandlingar."
 
På sidan 16 under En god organisation lägga till att kommunstyrelsen ska ta fram en 
kartläggning av arbetsklimatet för HBTQ-personer i kommunens verksamheter samt andel 
chefer (inklusive högre chefs- och direktörsbefattningar) med utländsk bakgrund. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar i första hand på återremiss och i andra hand 
på att nämndsbudgeten specificeras med de belopp som anslås till respektive 
verksamhetsområde och därtill att målet ska vara färre än 10 flygresor per år.
 
Ärendet återupptas efter ajournering.

Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till sitt reviderade förslag till 
Nämndsbudget 2021 med ytterligare ett förtydligande på sidan 9 där en ny indikator under 
Stadsutveckling och klimat förs in enligt följande:
"- Stadskontoret ska analysera andelen upphandlingar med hållbarhetskrav."
 
Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras till 
stadskontoret och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.
 
Ordförande ställer därefter proposition på bifall till sitt reviderade förslag mot Emma-Lina 
Johanssons (V) yrkande och Stefana Hotis (MP) yrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla ordförandes reviderade förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Stefana Hoti (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 8.
 
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, 
bilaga 9.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 10.
 
Torbjörn Tegnhammar (M), Helena Nanne (M), John Roslund (M) och Charlotte Bossen (C) 
lämnar in ett gemensamt särskilt yttrande, bilaga 11.

Beslutet skickas till
Avdelningen för intern ledning och stöd
Avdelningen för intern ledning och stöd, enheten ekonomi och utveckling

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §8 med Särskilt yttrande (M)
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Nämndsbudget 2021 - kommunstyrelsen
 Nämndsbudget 2021 kommunstyrelsen
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Reservation 
Kommunstyrelsen, 2021-01-13
Nämndsbudget 2021 – kommunstyrelsen
Diarienr: STK-2020-1601

Nämndsbudget är det viktigaste politiska styrmedlet. Eftersom vi ansåg att budgeten 
inte var tillfredställande på alla punkter yrkade vi i första hand en återremiss och i 
andra hand bifall till vårt eget förslag som innehåll följande punkter:

Indikatorer

● Andel ramavtal med hållbarhetskrav
● En övergripande indikator om segregationen
● En övergripande indikator om trygghet
● En indikator om ökad mångfald bland chefer (inkl. högre chefs- och 

direktörsbefattningar) med utländsk bakgrund

Uppdrag

● att KS tillsammans med berörda nämnder tar fram en handlingsplan för varje 
särskilt utsatt område

● att kommunstyrelsen tar fram tillsammans med Malmös ungdomsråd en 
struktur för ungas inflytande i lokalpolitiken.

● att kommunstyrelsen integrerar universell utformning vid alla relevanta 
upphandlingar

● att kommunstyrelsen tar fram en kartläggning av arbetsklimatet för 
HBTQ-personer i kommunens verksamheter

Eftersom våra yrkanden inte vann gehör valde vi att reservera oss. 

För Miljöpartiet de gröna
Stefana Hoti, ledamot kommunstyrelsen

Med instämmande av
Måns Berger, ersättare kommunstyrelsen

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se
Adress: Drottningtorget 2a, 211 25 MALMÖ

www.mp.se/malmo

Bilaga 8
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Vänsterpartiet

Bilaga 9

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 10. Nämndsbudget 2021 – kommunstyrelsen

Vi yrkade att nämndsbudgeten ska innehålla siffror hur mycket pengar som anslås till 
respektive verksamhetsområde. Nu kan vi politiskt inte ta ställning till hur resurserna 
prioriteras mellan olika avdelningar och verksamheter på stadskontoret.

På sidan 11 (24) i nämndsbudgeten står det att målet ska vara mindre än 100 inrikes 
flygresor under året. När vi tar en resepolicy som säger att inga flygresor ska göras till 
Stockholm så är det ett högt mått med 100. Vi föreslår istället att antalet inrikes flygresor ska 
vara färre än 10, det är i stort sett bara eventuella resor till Norrland som kan bli aktuella. 

När våra förslag avslogs så reserverar vi oss.

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Särskilt yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1601

Nämndsbudget 2021 - kommunstyrelsen

Det finns flera delar i nämndsbudgeten som Sverigedemokraterna på en principiell plan ställer sig 

emot. Bland dessa finns implementeringen av mötes- och respolicyn, klimatväxlingsmodellen och 

förmånscyklar.

I nämndsbudgeten kan man läsa att kommunstyrelsen ger bidrag till föreningar som verkar för att 

minska segregationen. Styret måste ha missförstått vad segregation innebär. Föreningslivet kan göra 

mycket men de kan inte ”minska segregationen”, precis som skolan inte kan ”minska segregationen”. 

Segregationen är ett resultat av en liberal invandringspolitik och dålig stads- och samhällsplanering. 

Den går inte att ”minska” genom mer bidrag till föreningslivet. Första steget till att börja motverka 

segregationen är att föra en restriktiv invandringspolitik så de invandrartäta områdena kan få 

andrum.

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

Bilaga 10

34

mailto:malmo@sd.se


Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

2021-01-13

35

mailto:malmo@sd.se


     
  

Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 10. Nämndsbudget 2021 – kommunstyrelsen

Moderaterna och Centerpartiet ser med oro på den föreslagna nämndsbudgeten, som helt präglas av 
fullkomlig avsaknad av krisinsikt inför det allvarliga läge som Malmö befinner sig i. Coronakrisen har 
slagit hårt mot Malmö, som tyngdes av svåra problem redan innan krisen.

Kommunstyrelsen är Malmö stads arbetslöshetsnämnd och har därmed enligt lag (1944:475 2 §) ” till 
uppgift att vidtaga eller på annat sätt främja kommunala åtgärder för att förebygga arbetslöshet eller 
minska verkningarna av arbetslöshet.” Det är uppenbart att Malmös styrande socialdemokrater under 
lång tid helt har underlåtit att på ett verkningsfullt sätt utföra denna lagstadgade uppgift. Effekten av 
deras politik är istället att Malmö har landets allra högsta arbetslöshet och det i särklass djupaste 
utanförskapet, som på grund av de styrande partiernas ointresse också går i arv till barn som aldrig får 
se sina föräldrar gå till arbetet och själva sedermera kliver in i vuxenlivet med ett djupt utanförskap.

De ekonomiska konsekvenserna av Coronapandemin har ytterligare förvärrat situationen i Malmö. 
Arbetslösheten är över 16 procent och bland utrikesfödda ungdomar saknar var tredje person arbete. 
Utan extremt kraftfulla åtgärder för att trycka tillbaka massarbetslösheten till förmån för att människor 
blir självförsörjande med riktiga jobb riskerar situationen leda till en social katastrof i Malmö.

Mot bakgrund av detta är det anmärkningsvärt att nämndsbudgeten för kommunstyrelsen, Malmö stads 
arbetslöshetsnämnd, helt saknar fungerande åtgärder för att trycka tillbaka arbetslösheten. Istället 
präglas den helt av mer av samma misslyckade åtgärder som orsakat landets högsta arbetslöshet. 

Om Moderaternas och Centerpartiets budgetreservationer hade antagits i kommunfullmäktige hade det 
inneburit införandet av en fungerande arbetslinje i Malmö, med dubbelt så stora satsningar på 
vuxenutbildning som styret, aktivitetskrav på heltid för bidragstagare och stopp för ekonomiskt bistånd 
till lyxlägenheter som låser fast människor i utanförskap.
Moderaternas och Centerpartiets förslag hade tryckt tillbaka arbetslösheten i Malmö, men vi tvingas att 
konstatera att styret varken valt att ta intryck av dessa eller presentera egna fungerande lösningar. Detta 
är både beklagligt och ett allvarligt hot mot den sociala hållbarheten i Malmö.

Torbjörn Tegnhammar (M) Håkan Fäldt (M) Helena Nanne (M)

Charlotte Bossen (C) 

Med instämmande av

Särskilt yttrande
Bilaga 11
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John Roslund (M) John Eklöf (M) Tony Rahm (M)

Anton Sauer (C)
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§ 10 Nämndsbudget 2021 – finansiering

STK-2020-1577

Sammanfattning     
Förslag till Nämndsbudget 2021 för Finansiering/kommungemensamma kostnader. Under 
denna budgettitel bedrivs ingen egen verksamhet. Det är istället ett samlingsbegrepp för ett 
antal kommungemensamma kostnader och intäkter. Här budgeteras kommungemensamma 
anslag varifrån interna ersättningar eller kommunbidrag överförs till verksamheterna i andra 
förvaltningar, bolag och motsvarande.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner Nämndsbudget 2021 Finansiering.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Stefana Hoti (MP) yrkar att de medel som är avsatta för ordningsvakter istället riktas mot 
Fältgruppen.
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar att medel avsatta för ordningsvakter samt för Parkfast 
Arena stryks.
 
Torbjörn Tegnhammar (M) yrkar avslag på Stefana Hotis (MP) yrkande med instämmande av 
Charlotte Bossen (C), Magnus Olsson (SD) och Roko Kursar (L).
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Stefana Hotis (MP) 
yrkande och Emma-Lina Johanssons (V) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Stefana Hoti (MP) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för eget yrkande.
 
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, 
bilaga 12.
 
Torbjörn Tegnhammar (M), Håkan Fäldt (M), Helena Nanne (M) och Charlotte Bossen (C) 
lämnar in ett gemensamt särskilt yttrande, bilaga 13.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 14.

Beslutet skickas till
Avdelningen för intern ledning och stöd
Avdelningen för intern ledning och stöd, enheten ekonomi och utveckling

Beslutsunderlag
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 Förslag till beslut KSAU 210111 §9
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Nämndsbudget 2021 Finansiering
 Nämndsbudget 2021 Finansiering

Paragrafen är justerad
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Vänsterpartiet

Bilaga 12

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 11. Nämndsbudget 2021 – finansiering

Nämndsbudgeten innehåller pengar till verksamheter vi inte vill stödja, vi yrkar att anslagen 
till ordningsvakter och Parkfast Arena stryks. 

När vårt förslag röstades ner reserverar vi oss.

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)
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Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 11. Nämndsbudget 2021 – finansiering

Såväl Moderaterna som Centerpartiet presenterade budgetförslag i fullmäktige där vi till skillnad från 
Socialdemokraterna och Liberalerna inte använder resultatutjämningsreserven till löpande drift. 
Det är oerhört allvarligt att den styrande minoriteten valde att förfara så, då detta riskerar att orsaka 
stora nedskärningar och stora skattehöjningar.

Lagen stipulerar att resultatutjämningsreserver endast får användas under räkenskapsår då det enligt 
SKR:s definition råder lågkonjunktur. Därför är det uppenbart att det enda ansvarsfulla är att använda 
resultatutjämningsreserven för att täcka tillfälligt uppkomna underskott som beror på kris eller till 
engångsinvesteringar som långsiktigt stärker kommunens ekonomiska ställning, exempelvis 
digitaliseringsprojekt som över tid innebär minskade kostnader.
Den styrande minoriteten valde istället att använda 320 miljoner kronor ur resultatutjämningsreserven 
för att öka ramarna för den löpande driften. När lågkonjunktur enligt SKR:s definition inte längre råder 
kommer dessa pengar enligt lag vara tvungna att tas tillbaka från ramarna, med stora nedskärningar i 
välfärden till följd.

Vi inser att opinionsläget är mycket tufft för både Socialdemokraterna och Liberalerna, men det är 
oerhört ansvarslöst att försöka åtgärda detta genom att äventyra finansieringen för Malmöbornas 
välfärd.  

Torbjörn Tegnhammar (M) Håkan Fäldt (M) Helena Nanne (M)

Charlotte Bossen (C) 

Med instämmande av

John Roslund (M) John Eklöf (M) Tony Rahm (M)

Anton Sauer (C)

Särskilt yttrande
Bilaga 13
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Särskilt Yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: SSTK-2020-1577

Nämndsbudget 2021 – finansiering

Sverigedemokraterna har sedan tidigare inkommit med ett eget budgetförslag som inte vann gehör i 

fullmäktige. Vad gäller styrets förslag till finansiering ser vi ett antal problem som vi särskilt vill 

belysa. Malmös höga beroende av olika statliga bidrag, kommunala utjämningssystemet samt att 

styret även använder sig av resultatutjämningsreserven. Vår uppfattning är att Malmö har de 

resurser idag som krävs för en bra verksamhet, vi måste bara använda våra resurser rätt och inte 

slösa med våra skattemedel.

Magnus Olsson (SD) Ander Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman-Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Bilaga 14
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§ 11 Revidering av samarbetsplanen för Malmöandan

STK-2020-1357

Sammanfattning     
I återrapportering av Malmöandan för verksamhetsåret 2019 (STK-2019-1569) beskrev 
stadskontoret att involverade parter lyft fram ett antal aspekter som försvårat 
implementeringen av Malmöandans samarbetsplan. Man önskade därför att återkomma till 
kommunstyrelsen under 2020 med en reviderad samarbetsplan.

I detta ärende finns ett förslag om en ny samarbetsplan. Denna har tagits fram av 
samordningsfunktionen och stämts av genom ett remissförfarande bland stadens 
förvaltningar och inom den idéburna sektorn i Malmö.

Det föreslås att kommunstyrelsen godkänner förslaget och avsätter resurser för att finansiera 
samordningen i den idéburna sektorn under perioden 2021–2026.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner samarbetsplan för Malmöandan för perioden 2021–
2026.
 

2. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att samordna Malmöandan för 
kommunens förvaltningar.
 

3. Kommunstyrelsen ger ett bidrag om 1 000 000 kronor från kommunstyrelsens anslag 
för projekt och utredningar för 2021 till Malmö ideella för att tillsammans med 
Malmöidrottens samorganisation (MISO) ansvara för samordningen av Malmöandan 
inom den idéburna sektorn i Malmö.
 

4. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att inarbeta bidraget på 1 000 000 
kronor i kommunstyrelsens nämndsbudget för 2022–2026 genom att medel överförs 
från kommunstyrelsens anslag för projekt och utredningar till kommunstyrelsens 
anslag för stadigvarande medlemsavgifter och bidrag.
 

5. Kommunstyrelsen ger stadskontoret i uppdrag att årligen sammanställa en 
uppföljningsrapport kring utvecklingen av Malmöandan och att återkomma med 
denna till kommunstyrelsen senast i mars varje år under tidperioden 2022–2027.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på beslutspunkterna 3 och 4.
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Magnus Olssons (SD 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag.
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Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 15.
 
Torbjörn Tegnhammar (M), Håkan Fäldt (M), Helena Nanne (M) och Charlotte Bossen (C) 
lämnar in ett gemensamt särskilt yttrande, bilaga 16.

Beslutet skickas till
Fritidsförvaltningen
Funktionsstödsförvaltningen
Hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen
Kulturförvaltningen
Stadsbyggnadskontoret
Serviceförvaltningen
Förskoleförvaltningen
Grundskoleförvaltningen
Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen
Malmö ideella
Malmöidrottens samorganisation (MISO)
Avdelningen för intern ledning och stöd, enheten för ekonomi och utveckling

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §11
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Revidering av samarbetsplanen för Malmöandan
 Samarbetsplan Överenskommelse Malmöandan
 Remissversion - Överenskommelse Malmöandan Samarbetsplan idéburen sektior 

och Malmö stad
 Remissvar från kulturförvaltningen
 Remissvar från miljöförvaltningen
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialförvaltningen
 Remissvar från funktionsstödsförvaltningen
 Remissvar från förskoleförvaltningen
 Remissvar från grundskoleförvaltningen
 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen
 Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen
 Remissvar från stadsbyggnadskontoret
 Remissvar från MISO Idrott åt alla
 Komplettering remissvar från MISO Idrott åt alla
 Remissvar från Svenska Röda korset Malmökretsen
 Remissvar från Sensus Skåne-Blekinge
 Remissvar från Malmö ideella
 Remissvar från KS kompetenscenter

Paragrafen är justerad
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1357

Revidering av samarbetsplanen för Malmöandan

Det finns stora brister i samarbetsplanen. Bland annat är det märkligt att det behövs en plan för 

dialog och samarbete med civilsamhället när kommunens förvaltningar länge har fört dialog och 

samarbetat med civilsamhället. Frågan är vad samarbetsplanen tillför som inte fritidsförvaltningen 

eller arbetsmarknads- och socialförvaltningen redan gör.

Det finns frågetecken omkring civilsamhällets representation. Det framgår inte i samarbetsplanen 

hur valberedningen som förordar civilsamhällets kandidater, väljs. Vem är det som tillsätter 

valberedningen? Det är märkligt att detta inte står i samarbetsplanen.

Socialdemokraterna har länge haft en olämplig relation med civilsamhället i Malmö där många 

uppfattat att Socialdemokraterna genom kommunen stödjer idéburna organisationer med ”rätt” 

åsikter och association. Det vore olyckligt om denna samarbetsplan vore en formalisering av denna 

relation.

Samarbetsplanen kommer även kräva två samordnare. Sverigedemokraterna anser att det är 

anmärkningsvärt att det krävs två samordnare, när det vanligen alltid finns en samordnare. Det är 

även anmärkningsvärt att den samordnare som ska representera civilsamhället ska finansieras av 

kommunen, vilket gör hela samarbetet mycket beroende av kommunens budget och beslut.

Bilaga 15
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Sverigedemokraterna yrkade avslag på beslutssats 3 och 4. Då vårt yrkande inte fick gehör 

reserverade vi oss mot beslutet.

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 12. Revidering av samarbetsplanen för Malmöandan

Moderaterna och Centerpartiet är mycket positiva till fördjupad samverkan med civilsamhället. Just 
därför är vi kritiska till att arbetet med Malmöandan har präglats av otydliga resultat och närmast 
obefintlig mätbarhet.
Det är därför tveksamt om åtgärden att öka verksamhetens finansiering kommer att lösa de problem 
som hittills präglat projektet.

Moderaterna och Centerpartiet är måna om att stadens samarbete med civilsamhället ska vara 
välfungerande, vi är därför beredda att fortsatt stödja Malmöandan, men anmodar inblandade aktörer 
att göra ett omfattande arbete med att förbättra verksamhetens uppföljning, resultatredovisning och 
mätbarhet. Sker inte detta kan våra partier komma att ompröva vårt stöd till verksamheten.

Torbjörn Tegnhammar (M) Håkan Fäldt (M) Helena Nanne (M)

Charlotte Bossen (C) 

Med instämmande av

John Roslund (M) John Eklöf (M) Tony Rahm (M)

Anton Sauer (C)

Särskilt yttrande
Bilaga 16
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§ 12 Direktiv för Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och 
hållbart Malmö

STK-2020-1541

Sammanfattning     
Kommunstyrelsen beslutade den 14 oktober 2020 att inrätta en tillväxtkommission för ett 
inkluderande och hållbart Malmö. Kommunstyrelsen beslutade att uppdra åt stadskontoret 
att återkomma med förslag på direktiv, form, budget och tidplan för kommissionens arbete, 
samt med förslag på ordförande för kommissionens arbete. Kommunstyrelsen beslutade den 
9 december 2020 att i enlighet med stadskontorets förslag förordna professor Martin 
Andersson till ordförande för tillväxtkommissionen. Föreligger nu stadskontorets förslag på 
direktiv, form, budget och tidplan för kommissionens arbete.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen godkänner reviderat förslag till direktiv för tillväxtkommissionen 
för ett inkluderande och hållbart Malmö.
 

2. Kommunstyrelsen avsätter 2 178 000 kr ur kommunstyrelsens anslag för projekt och 
utredningar 2021 för tillväxtkommissionens arbete 2021.
 

3. Kommunstyrelsen beaktar 3 332 000 kr inför budgetberedningen 2022 för att 
finansiera tillväxtkommissionens arbete 2022.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med 
följande ändringar i förslag till direktiv:
 
På sidan 3 i det näst sista stycket byta ut ordet "förutsättningar" mot "utmaningar" i den 
andra meningen.

På sidan 4 under stycket Uppdraget lägga till att särskilt fokus även kommer att läggas på mål 
13. 
 
På sidan 9 under stycket Organisation och bemanning lägga till "klimat" sist i den första 
meningen enligt följande: "Kommissionen ska sättas samman av forskare, experter och 
praktiker inom områden som exempelvis företagande och entreprenörskap, innovation, 
tillväxt, arbetsmarknad och klimat."
 
Stefana Hoti (MP) yrkar bifall till ordförandes reviderade förslag med instämmande av 
Charlotte Bossen (C) och Roko Kursar (L).
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar avslag på ärendet i sin helhet.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar ett tillägg i förslag till direktiv med att större betoning ska läggas 
på grundskolan, motverkandet av bidragsfusk, och integrationens betydelse för tillväxt. 
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Charlotte Bossen (C) instämmer i Magnus Olssons (SD) yrkande i den del det avser 
grundskolan och motverkande av bidragsfusk. 
 
Torbjörn Tegnhammar (M) yrkar bifall till ordförande Katrin Stjernfeldt Jammehs (S) förslag 
med den ändringen att ordet "förutsättningar" på sidan 3 ska stå kvar och därtill bifall till 
Magnus Olssons (SD) tilläggsyrkande.
 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) tillstyrker Tegnhammars (M) yrkande om att ordet 
"förutsättningar" ska stå kvar.
 
Ordförande ställer först proposition på att bifalla ordförandes reviderade förslag mot Emma-
Lina Johanssons (V) avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
ordförandes reviderade förslag.
 
Ordförande ställer därefter proposition på att avslå eller bifalla Magnus Olssons (SD) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar avslå det.
 
Ordförande ställer slutligen proposition på att avslå eller bifalla Charlotte Bossens 
(C) tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar avslå det.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Charlotte Bossen (C) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation. 
Vid justering av protokollet har ingen reservation lämnats in, se bilaga 17.
 
Torbjörn Tegnhammar (M), Håkan Fäldt (M) och Helena Nanne (M) reserverar sig 
muntligen mot beslutet.
 
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig 
reservation, bilaga 18.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 19.
 
Stefana Hoti (MP) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 20.

Beslutet skickas till
Ordförande i Tillväxtkommissionen
Malmö stads förvaltningar och bolag
Omvärld- och näringslivsavdelningen
Avdelningen för intern ledning och stöd

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §10
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Direktiv och budget för Tillväxtkommissionen 

för ett inkluderande och hållbart Malmö
 Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö - direktiv
 Förvaltningsremiss skickad enligt sändlista
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 Följebrev Förvaltningsremiss Direktiv Tillväxtkommissionen för ett inkluderande 
och hållbart Malmö

 Remissversion Direktiv Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart 
Malmö

 Bilaga Tjänsteskrivelse KS AU 200921 Tillväxtfrämjande åtgärder
 Beslut KS 201014 §332 med Reservation (M+C) och Särskilt yttrande (SD) och (V)
 Remissvar från Sysav
 Remissvar från stadsrevisionen
 Remissvar från hälsa- vård- och omsorgsförvaltningen
 Remissvar från serviceförvaltningen
 Remissvar från stadsbyggnadskontoret
 Remissvar från grundskoleförvaltningen
 Remissvar från kulturförvaltningen
 Remissvar från fastighets- och gatukontoret
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialförvaltningen
 Remissvar från fritidsförvaltningen
 Remissvar från funktionsstödsförvaltningen
 Remissvar från förkoleförvaltningen
 Remissvar från MKB
 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen
 Remissvar från miljöförvaltningen

Paragrafen är justerad
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Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 17: Direktiv och budget för Tillväxtkommmisionen för ett 
inkluderande och hållbart Malmö

Centerpartiet anmälde vid kommunstyrelsens sammanträde den 13 januari att 
inkomma med en reservation. Vid justeringen av protokollet har ingen reservation 
lämnats in.

Bilaga 17
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Vänsterpartiet

Bilaga 18

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 13. Direktiv och budget för Tillväxtkommissionen för ett inkluderande 
och hållbart Malmö

Förslaget till direktiv är ensidigt arbetsgivarinriktat. Det finns inga kontakter med fackliga 
organisationer eller miljö- och klimatorganisationer inarbetade i riktlinjerna. Tillväxt är i sig 
inget positivt, tvärtom i många fall hotar tillväxten hela vår planets existens. Det måste ske 
miljö- och klimatmässigt bra tillväxt, då krävs att experter på detta involveras i arbetet. 
Likaså är mycket tillväxt direkt skadligt för människors hälsa, arbetsrättsliga och 
arbetsmiljöfrågor måste vara en bärande del i ett arbete för nya arbetstillfällen. Då krävs 
kontakter med fackliga organisationer. 

Mot bakgrund av detta yrkade vi avslag på ärendet. Då vårt yrkande avslogs reserverar vi oss 
mot beslutet.

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)
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Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1541

Direktiv och budget för Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö 

Sverigedemokraterna yrkade att i förslaget till direktiv för tillväxtkommissionen för ett inkluderande 

och hållbart Malmö ska det läggas en större betoning på grundskolan, motverkandet av bidragsfusk 

och integrationens betydelse för tillväxt.

Då vårt yrkande inte fick en majoritet reserverade vi oss mot beslutet.

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Bilaga 19
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Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen, 2021-01-13
Direktiv för Tillväxtkommissionen för ett inkluderande och hållbart Malmö
Diarienr: STK-2020-1541

Kommunstyrelsen beslutade i oktober 2020 att inrätta en tillväxtkommission 
för ett inkluderande och hållbart Malmö. Miljöpartiet ställer sig positivt till 
initiativet. Malmö som stad har en stor potential som ännu inte är fullt nyttjad 
och där många Malmöbor fortfarande inte får möjlighet att inkluderas på 
arbetsmarknaden. De analytiska och vetenskapligt grundade underlag som 
kommissionen kommer att leverera kommer att vara till stor nytta för framtida 
politiska reformer, det är därför viktigt för oss att tydliga politiska ramar sätts 
för arbetet i direktivet för Tillväxtkommissionen. Miljöpartiet anser att all 
tillväxt behöver ske inom ramen för jordens resurser så att den inte äventyrar 
framtida generationers möjlighet till ett gott liv.

Miljöpartiet har i dialog med styret gjort följande förtydligande i direktivet:

- att klimatförändringar är en utmaning för staden men också att rådande 
situation skapar förutsättningar för omställning.

- -att kommissionen förutom mål 8 och 9 i Agenda 2030 också ska 
fokusera på mål 13 som handlar om klimatförändringar/climate action.

- att det i kommissionens sammansättning även ska ingå expertis på 
hållbarhetsområdet (klimat) ingå.

För Miljöpartiet de gröna
Stefana Hoti, ledamot kommunstyrelsen

Med instämmande av
Måns Berger, ersättare kommunstyrelsen

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se
Adress: Drottningtorget 2a, 211 25 MALMÖ

www.mp.se/malmo
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§ 13 Ansökan om låneram för Räddningstjänsten Syd

STK-2020-973

Sammanfattning     
Kommunalförbundet Räddningstjänsten Syd (RSYD) har inkommit med en ansökan till 
Malmö stads Internbank om en låneram för investeringar till ett värde av 170 mnkr för åren 
2020 - 2022.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige beviljar ansökan om låneram om 170 mnkr för 
Räddningstjänsten Syd.

Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 21.

Beslutet skickas till
Räddningstjänsten Syd

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §12
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Ansökan om låneram för Räddningstjänsten Syd
 Ansökan om låneram för Räddningstjänsten Syd
 Rambudget 2021

Paragrafen är justerad
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Särskilt yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-973

Ansökan om låneram för Räddningstjänsten Syd

Kommunalförbundet Räddningstjänsten Syd har inkommit med en ansökan till Malmö stads 

internbank om en låneram för investeringar till ett värde av 170 miljoner kr för åren 2020 – 2022. 

Anledningen till låneansökan är att Räddningstjänsten Syd står inför ett ökat investeringsbehov.

Sverigedemokraterna vill påpeka att sådana investeringsbehov är naturliga då medlemskommunerna 

i Räddningstjänsten Syd växer befolkningsmässigt vilket ökar belastningen på räddningstjänsten.

Även förtätningen kommer öka trycket på Räddningstjänsten Syds verksamhet och ekonomi.

Räddningstjänsten Syd har förmedlat till medlemskommunerna att verksamheten är 

underfinansierad om i storleksordningen 10 – 15 miljoner kr. Räddningstjänsten Syd har även 

förmedlat till medlemskommunerna att kommunalförbundet har oklara ekonomiska förutsättningar 

från och med 2021.

Detta är mycket allvarligt, speciellt i tider då krisberedskapen har blivit en högst aktuell fråga för 

samhället genom den fruktansvärda pandemi som drabbat världen. Sverigedemokraterna har länge 

argumenterat för att Räddningstjänsten Syd ska renodla sitt uppdrag och genomföra en översyn av 

sin budget för att kunna övertyga medlemskommunerna att all verksamhet är nödvändig och måste 

prioriteras.

Bilaga 21
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Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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§ 14 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021-2036

STK-2020-1188

Sammanfattning     
I ärendet presenteras förslag på Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021–2036. I februari 
2020 tog kommunfullmäktige beslut om en ny lokalförsörjningsorganisation som bland annat 
innebar att kommunstyrelsen fick ansvar för stadens strategiska lokalförsörjning. En del av 
det uppdraget är att årligen bereda förslag på lokalförsörjningsplan till kommunfullmäktige. I 
planen ges en övergripande bild av stadens befintliga bestånd av verksamhetslokaler, vad 
lokalerna kostar, stadens framtida behov av lokaler inom olika verksamheter samt 
utvecklingsbehov för stadens arbete med lokalförsörjning framöver.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige godkänner Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021–2036.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Torbjörn Tegnhammar (M) yrkar i första hand att ärendet återremitteras till stadskontoret för 
en extern utredning av den kraftiga kostnadsutvecklingen vid byggnationer av skolenheter, 
framtagande av strategi för bättre samutnyttjande av mark vid beräkning av friyta i förskolor 
och skolor, framtagande av strategi för förvaltnings- och nämndsövergripande 
samutnyttjande av kontors- och möteslokaler, utredning av digitaliseringens påverkan på 
behovet av lokaler, utredning av möjlighet av minskade kostnader för marksanering samt 
framtagande av strategi för integrering av olika verksamheter i samma fastighet vid 
nybyggnation och i andra hand avslag.
 
Charlotte Bossen (C) yrkar bifall till Torbjörn Tegnhammars (M) yrkanden.
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar tillägg med att lokalförsörjningsplanen skrivs om i enlighet 
med Vänsterpartiets reservation i förskolenämnden den 23 september 2020 § 102 
och i enlighet med Vänsterpartiets reservation i funktionsstödsnämnden den 21 september 
2020 § 112 samt att det skrivs in biståndsbedömt trygghetsboende i planen.
 
Stefana Hoti (MP) yrkar bifall till Emma-Lina Johanssons (V) tilläggsyrkande om att skriva in 
biståndsbedömt trygghetsboende i planen och därtill dessutom att hållbara lokaler som 
ytterligare ett utvecklingsområde i försörjningsplanen samt att kommunstyrelsen får i uppdrag 
att tillsammans med servicenämnden utreda finansieringslösningar för att både befintligt 
bestånd och nybyggnationer ska optimeras exempelvis genom energieffektivisering, 
installering av solceller, passivhuskoncept, klimatneutralt byggande med mera.
 
Ärendet återupptas efter ajournering.
 
Stefana Hoti (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till Torbjörn Tegnhammars (M) yrkande om återremiss.
 
Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras till 
stadskontoret och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.
 
Ordförande ställer därefter proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Torbjörn 
Tegnhammars (M) yrkande om avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
arbetsutskottets förslag.
 
Ordförande ställer slutligen proposition på att avslå eller bifalla Emma-Lina Johanssons 
(V) tilläggsyrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar avslå dem.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Torbjörn Tegnhammar (M), Helena Nanne (M), John Roslund (M) och Charlotte Bossen (C) 
reserverar sig mot beslutet och lämnar in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 22.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 23.
 
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, 
bilaga 24.
 
Stefana Hoti (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 25.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 26.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201221 §757
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201221 Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021-2035
 Förslag till Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021-2036
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Tekniska nämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Grundskolenämnden
 Fritidsnämnden beslut 200917 § 131 med Särskilt yttrande (M)
 Bilaga Befolkningsprognos per stadsdel Grundskolenämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Kommunstyrelsen
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Valnämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Funktionsstödsnämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Miljönämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Arbetsmarknads- och socialnämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Förskolenämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Servicenämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 - Stadsbyggnadsnämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Kulturnämnden
 Bilaga Lokalförteckning 20200918 Kulturnämnden
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Fritidsnämnden

59



 Bilaga 1 Anläggningsregister Fritidsnämnden
 Bilaga 2 Objektsförteckning Fritidsnämnden
 Bilaga 3 Planerad anläggningsutveckling 2020 Fritidsnämnden
 Miljönämnden beslut 200922 § 145
 Funktionsstödsnämnden beslut 200921 §112 med Reservation (V)
 Lokalbehovsplan 2021-2035 Revisorskollegiet
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 200923 § 267 med ett Särskilt yttrande 

(M+C) och (SD)
 Förskolenämnden beslut 200923 § 102 med Reservation (V) och  Särskilt yttrande 

(M+C) och (SD)
 Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 200923 med Särskilt yttrande (M+C) 

och (V)
 Kulturnämnden beslut 200923 § 77
 Stadsbyggnadsnämnden beslut 200923 § 273
 Tekniska nämnden beslut 200825 § 179
 Servicenämnden beslut 200922 § 104

Paragrafen är justerad
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Kommunstyrelsen 2021-01-13 
Ärende 15. Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021–2035

Moderaterna och Centerpartiet yrkade i första hand att återremittera ärendet till stadskontoret för 
genomförande av en extern utredning av den kraftiga kostnadsutvecklingen vid byggnationer av 
skolenheter, framtagande av strategi för bättre samutnyttjande av mark vid beräkning av friyta i 
förskolor och skolor, framtagande av strategi för förvaltnings- och nämndsövergripande 
samutnyttjande av kontors- och möteslokaler, utredning av digitaliseringens påverkan på behovet av 
lokaler, utredning av möjlighet av minskade kostnader för marksanering samt framtagande av strategi 
för integrering av olika verksamheter i samma fastighet vid nybyggnation. I andra hand yrkade vi att 
ärendet skulle avslås.

Det är mycket olyckligt att Socialdemokraterna och Liberalerna väljer att gå vidare med en plan som 
innehåller så pass stora brister. Risken är nu stor att malmöbornas pengar även fortsatt slösas bort på 
oskäliga lokalkostnader och att kostnadsutvecklingen i hyresnivåer för förvaltningarnas verksamheter 
fortsätter att skena. Det är med stor oro som Moderaterna och Centerpartiet ser den överhängande 
risken att ständigt ökande lokalkostnader tar resurser i anspråk som borde gå till att leverera välfärd till 
Malmöborna.

Då våra förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande.

Torbjörn Tegnhammar (M) Håkan Fäldt (M) Helena Nanne (M)

Charlotte Bossen (C)

Med instämmande av

John Roslund (M) John Eklöf (M) Tony Rahm (M)

Anton Sauer (C)

Reservation
Bilaga 22
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Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1188

Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021 - 2036

Sverigedemokraterna yrkade bifall till Moderaternas yrkande om att återremittera ärendet till 

stadskontoret för genomförande av en extern utredning av den kraftiga kostnadsutvecklingen vid 

byggnationer av skolenheter, framtagande av strategi för bättre samutnyttjande av mark vid 

beräkning av friyta i förskolor och skolor, framtagande av strategi för förvaltnings- och 

nämndsövergripande samutnyttjande av kontors- och möteslokaler, utredning av digitaliseringens 

påverkan på behovet av lokaler, utredning av möjlighet av minskade kostnader för marksanering 

samt framtagande av strategi för integrering av olika verksamheter i samma fastighet vid 

nybyggnation.

Då vårt yrkande inte fick gehör reserverar vi oss mot beslutet.

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13

Bilaga 23
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Vänsterpartiet

Bilaga 24

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 15. Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021-2035

Förskolorna
Det framgår av lokalbehovsplanen att förskoleförvaltningen på grund av den dåliga 
ekonomin planerar att behandla det prognostiserade lokalöverskottet genom att bygga färre 
nya förskolor, att behålla bristfälliga lokaler längre än tidigare planerat och att sänka 
ambitionerna för att motverka den geografiska obalansen i staden. Detta är en fortsättning, 
och ytterligare ambitionssänkning, på förra årets lokalbehovsplan som redan den var en plan 
som prioriterade låga kostnader framför en kvalitativ och likvärdig förskola. I ett läge där 
Malmös förskolor behöver förbättras och barngrupperna drastiskt behöver minskas borde 
Malmö stad istället satsa på att bygga mer och därigenom kunna minska barngrupperna. 
Detta hade inneburit mervärden som bättre arbetsmiljö, bättre verksamhet, bättre mående 
hos personal och barn och som en följd av detta enklare nyrekrytering och ett mycket bättre 
Malmö.

LSS bostäder
I senaste versionen av Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2002:9) Bostad 
med särskild service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade, LSS ges det allmänna rådet att en bostad med särskild service för vuxna 
enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade inte bör vara 
belägen i nära anslutning till en annan sådan bostad för att undvika en institutionell miljö. 
Socialstyrelsen är även mycket tydlig i sina rekommendationer att en gruppbostad bör ha tre 
till fem boende (Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS, 2018). SOSFS 2002:9 
medger dock en acceptans för fler boende under förutsättning att de boendes goda 
levnadsvillkor inte åsidosätts. När Funktionsstödsnämnden skickade 
Funktionsstödsprogrammet på remiss var brukar- och anhörigorganisationerna tydliga; de 
vill se framtidens LSS boenden byggde enligt Socialstyrelsens rekommendationer på tre till 
fem boende per gruppbostad. I den förslagna lokalbehovsplanen utgås från en norm där 
gruppbostäder byggs med sex boende. 

Trygghetsboende
Vi yrkar att lokalförsörjningsplanen ska planera för biståndsbedömda trygghetsboende i 
kommunal regi.

När våra yrkanden avslogs reserverar vi oss mot beslutet.

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)

63



Reservation 
Kommunstyrelsen, 2021-01-13
Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021-2036
Diarienr: STK-2020-1188

Malmö stad förvaltar lokaler motsvarande ca 1,8 miljoner kvadratmeter. 
Lokalförsörjningsplanen är ett viktigt strategiskt dokument som styr hur detta 
stora innehav utvecklas. Planen pekar även ut fem utvecklingsområden, 
samtliga utvecklingsområden berör hur Malmö stad kan effektivisera sitt 
innehav rent ekonomiskt. Miljöpartiet är positiva till planen, vi saknar däremot 
resonemang kring den stora klimatpåverkan som stadens lokaler har och den 
potential som finns genom att minska energiförbrukningen, välja klimatsmarta 
material och att alltid inkludera solceller där det är lämpligt. Miljöpartiet yrkade 
därför på att lägga till ytterligare ett utvecklingsområde till planen:

Hållbara lokaler

Kommunstyrelsen får i uppdrag att tillsammans med servicenämnden utreda 
finansieringslösningar för att optimera befintligt bestånd och nybyggnation 
avseende energieffektiviseringar, installation av solceller, införande av 
passivhuskoncept och klimatneutrala metoder för byggande med syfte att 
minska klimatpåverkan från stadens lokaler.

När vårt yrkande inte vann gehör valde vi att reservera oss.

För Miljöpartiet de gröna
Stefana Hoti, ledamot kommunstyrelsen

Med instämmande av
Måns Berger, ersättare kommunstyrelsen

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se
Adress: Drottningtorget 2a, 211 25 MALMÖ

www.mp.se/malmo

Bilaga 25
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Särskilt yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1188

Lokalförsörjningsplan för Malmö stad 2021 - 2036

Sverigedemokraterna är mycket kritiska till att Malmö stad äger och förvaltar 400 bostadsrätter. 

Bostadsrättsföreningen kräver att ägarna tar ett personligt ansvar, ett ansvar som kommunen inte 

kan ta. Dessutom kan inte en bostadsrättsförening enligt Bostadsrättslagen neka kommunen 

medlemskap i bostadsrättsföreningen. Bostadsrättsföreningen kan inte heller enligt 

Bostadsrättslagen neka kommunen att hyra ut i andra hand.

Det råder därmed ojämlika maktförhållanden mellan kommunen och bostadsrättsföreningen och det 

är upp till kommunen att inte utnyttja detta ojämlika maktförhållande, vilket Malmö stads styre gjort, 

genom att kommunen äger 400 bostadsrätter och därmed har en olämplig påverkan på 

bostadsrättsföreningarnas verksamhet.

Lokalförsörjningsplanen nämner även att försörjningskvoten ökar. Personer i arbetsför ålder behöver 

försörja fler i icke-arbetsför ålder. Därför är det viktigt att fler löntagare flyttar till Malmö och att det 

blir svårare för arbetslösa och nyanlända att flytta till Malmö.

Trots att styret gång på gång upprepar att hemlösheten minskar så förfogar arbetsmarknads- och 

socialnämnden fortfarande över boenden på 75 adresser i staden. Dessa är boenden som kunde 

möjliggjort bostäder för Malmös unga.

Bilaga 26
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Att styret vill möta socioekonomiska svårigheter med mötesplatser och bibliotek säger mycket om 

styrets politik. Vi har ett styre som inte förstår att arbete är vägen till att ta sig ur socioekonomiska 

svårigheter. Vi har ett styre som inte ser att individen bär ett ansvar för sin framtid. Det är svårt att 

förstå hur mötesplatser och bibliotek ska motverka socioekonomiska svårigheter när de inte har gjort 

det de senaste 25 åren.

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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§ 15 Inriktningsbeslut för VA SYD:s program Hållbar avloppsrening i 
ett växande Skåne

STK-2020-1462

Sammanfattning     
Kommunalförbundet VA SYD har inkommit med en hemställan om att 
medlemskommunerna senast i februari 2021 fattar ett inriktningsbeslut inför den fortsatta 
processen för VA SYD:s program Hållbar avloppsrening i ett växande Skåne. VA SYD har 
sänt motsvarande hemställan till Svedala kommun, Staffanstorps kommun och Kävlinge 
kommun. Det föreslås att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta i enlighet 
med VA SYD:s förslag i hemställan.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige beslutar att kommunen har som avsikt att ansluta sin allmänna 
avloppsanläggning till Nya Sjölunda inom Hållbar avloppsrening i ett växande Skåne 
på det sätt som beskrivs i ärendet.
 

2. Kommunfullmäktige bekräftar, med den kommentar om kostnadsfördelning som 
redovisas i ärendet, uppgift om kommunens befolkningsprognos enligt 
kommunstyrelsens beslut den 17 juni 2020 för år 2030 samt i bilaga 1(b) för år 2045 
som används för ansökan av miljötillstånd.
 

3. Kommunfullmäktige beslutar att med detta inriktningsbeslut förbinder sig 
kommunen genom sitt VA-kollektiv att stå för sin andel av utredningskostnaderna 
enligt de principer som beskrivs i ärendet.
 

4. Kommunfullmäktige uppdrar åt VA SYD att tillsammans med medlemskommunerna 
fortsätta arbetet med utrednings- och tillståndsfasen för de regionala anläggningarna 
inom Hållbar avloppsrening i ett växande Skåne, på det sätt som beskrivs i ärendet, 
med anslutning av de kommuner som meddelar viljeinriktning om anslutning i 
enlighet med redovisat beslutsförslag.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §14
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Inriktningsbeslut för VA SYDs program Hållbar 

avloppsrening i ett växande Skåne
 Följebrev till VA SYDs medlemskommuner
 Tjänsteskrivelse omfattning HAR
 Bilaga 1 (a) WSP, Mätning av befolkningsprognos 2019-2050 Burlöv, Kävlinge, 

Lund
 Bilaga 1 (b)  Prognos Malmö Extern halvmiljonstaden 2050
 Bilaga 1 (c) Antal invånare per 2019-12-31
 Bilaga 2 Hållbar avloppsrening - En första beräkning av ekonomiska konsekvenser
 Bilaga 3. Malmö avloppstunnel - Underlag för beslut avseende eventuell tidigare
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 Bilaga 4 Gällande förbundsordning för VA SYD
 Protokoll från Förbundsfullmäktige 2020-10-23

Paragrafen är justerad
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§ 16 Uppdrag budget 2020 - Samnyttjande av park för förskola

STK-2020-1531

Sammanfattning     
I kommunfullmäktiges budget för 2020 gavs stadsbyggnadsnämnden, tekniska nämnden, 
servicenämnden och förskolenämnden i uppdrag att se över nuvarande norm kring hur 
stadens grönytor i större utsträckning kan samnyttjas med syfte att möta behovet av lekytor 
för förskolan. I detta ärende redovisar nämnderna hur uppdraget har genomförts. Uppdraget 
ingår i avsnitt "Stadsutveckling och klimat".

Nämnderna har utarbetat en rapport ”Samnyttjande av park för förskola”. Samtliga nämnder 
har godkänt rapporten och beslutat att överlämna rapporten till kommunfullmäktige.

Rapportens slutsats är att lämpligheten av att planera för del av friytan förlagd till parkmark 
hör ihop med bedömning av närhet till park, parkens storlek och lämplighet och den egna 
gårdens förutsättningar att fungera som huvudsaklig friyta. Den egna gården används trots 
allt mycket för de yngre barnen och ofta för alla barn under eftermiddagen.

Det finns flera fina exempel på förskolor som samnyttjar park på ett sätt som utvecklar 
verksamhetens kvalitet. Det går däremot inte att med det underlag som arbetet funnit hitta 
övertygande belägg för att fördelarna med samnyttjande av park för förskola (med syfte att 
minska behovet av friyta på egen gård) överväger nackdelarna. Om man trots det vill öka 
andelen samnyttjande, behöver flera andra aspekter utredas för att ge ett mer komplett 
beslutsunderlag.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten Samnyttjande av park för förskola.
 

2. Kommunfullmäktige ger förskolenämnden, tekniska nämnden, 
stadsbyggnadsnämnden och servicenämnden i uppdrag att fördjupat utreda 
konsekvenserna och möjliga lösningar för ett utökat samnyttjande för förskola, med 
fokus på och utgångspunkt i, förskoleverksamheten och barnens bästa. Uppdraget 
samordnas av förskolenämnden.
 

3. Kommunfullmäktige uppmanar stadsbyggnadsnämnden att använda resultatet av 
denna utredning som underlag till det uppdrag som stadsbyggnadsnämnden givit 
stadsbyggnadskontoret att förtydliga riktlinjer i Friytor vid förskolor och skolor i 
avsnitt som rör samnyttjande av park för förskolor.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Sfefana Hoti (MP) yrkar bifall till beslutspunkt 1 och avslag på beslutspunkterna 2 och 3 med 
instämmande av Emma-Lina Johansson (V) och Magnus Olsson (SD).
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Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Stefana Hotis (MP) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Stefana Hoti (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, bilaga 27.
 
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, 
bilaga 28.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 29.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201221 §758
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201221 Uppdrag budget 2020 - Samnyttjande av park för 

förskola
 Rapport Samnyttjande av park för förskola (inklusive bilagor)
 Stadsbyggnadsnämnden beslut 201112 § 356 med Reservation (C), (MP), (V) och 

(SD) och Muntlig reservation (M)
 Servicenämnden beslut 201124 § 130 med Reservation (MP)
 Tjänsteskrivelse från servicenämnden
 Förskolenämnden beslut 201118 § 133 med Särskilt yttrande (M+C)
 Tjänsteskrivelse från förskolenämnden
 Tekniska nämnden beslut 201124 § 400 med Reservation (MP) och (V) och Särskilt 

yttrande (SD) och (C)
 Tjänsteskrivelse från tekniska nämnden

Paragrafen är justerad
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Reservation 
Kommunstyrelsen, 2021-01-13
Uppdrag budget 2020 - Samnyttjande av park för förskola
Diarienr: STK-2020-1531

Skolgården är en av få platser i staden som är reserverad för barns lek och 
rörelse. Forskning visar att en rymlig och varierad skolgård gör att barnen rör 
sig mer, en rörelse som inte kan kompenseras av varken lärarledd rörelse eller 
att skolpersonal följer med barnen till en närliggande park. Barnens spontana 
och lustfyllda lek ger bäst fysisk aktivitet. Vi har inget emot att skolgårdar läggs 
intill parker men skolgården måste ändå ha en tillräcklig friyta. Vi är oroade att 
intentionen är att minska ner på friytan och istället hänvisa barnen till 
parkerna. Självklart bör parker vara byggda på barns premisser men parker är 
även till för annan rekreation och för att stärka den biologiska mångfalden.
Redan idag är Malmö en av Sverige städer med minst andel grönområden per 
person. Att slå ihop barns skolgårdar med parker riskerar att minska ner både 
barns lekyta men också tillgången till grönyta i staden. Vi kan därför inte 
acceptera att lekande skolbarn endast hänvisas till allmänna parker.

En grön skolgård kan inte ersättas av en plätt i parken detta är exempel på dålig 
effektivisering. Vi tycker att Malmö både behöver gröna skolgårdar och fler 
grönytor med större biologisk mångfald. För att använda stadens yta mer 
effektivt och hållbart finns det många bättre alternativ. Som att smalna av 
infartslederna, flytta parkeringar från gatan till p-hus och bygga tätt och grönt.

Först när alla andra effektiviseringar, förtätningar och samnyttjande är på plats 
kan det vara acceptabelt att kolla på hur dom minsta barnens yta också ska 
samnyttjas. Vi är långt ifrån ett sådant scenario. Därför anser Miljöpartiet att 
det varken är aktuellt eller acceptabelt att börja med dom yngsta barnens ytor.

Miljöpartiet har tidigare i år yrkat avslag till att genomföra denna utredning 
men fick reservera oss då vårt förslag inte fick en majoritet. Idag återkom 
förvaltningen med utredning så mycket riktigt pekar på att Miljöpartiets 
farhågor i frågan är befogade.
Några argument som utredningen lyfter till varför detta är en dålig idé är bland 
annat:
-Malmö har en liten mängd allmän parkmark jämfört med andra stora städer i 
Sverige.
-Parker är olika lämpade för friytor för barn beroende på vägar, vatten, buller,

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se

Bilaga 27
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luftföroreningar och markföroreningar.
-Det är viktigt att barn är i miljöer som de kan påverka och som är tillåtande, 
exempelvis bygga kojor och slitage.
-Forskningen pekar på att samutnyttjande generellt leder till att barnen rör sig 
mindre och är mindre fria i leken.
-Det förekommer olika logistiska svårigheter exempelvis säkerhetsaspekt och 
personaltäthet.

Utredningen drar också slutsatsen att det går inte att hitta övertygande 
beläggför att fördelarna med samnyttjande av park och förskola (med syfte att 
minska friyta på egen gård) överväger nackdelarna. Tydligare än så här blir det 
inte. Ändå envisas det nuvarande styret med en fördjupad utredning i frågan. 
Att slösa skattepengar på fördjupade utredningar som tydligen inte är i syfte att 
säkerställa barnens bästa utan hitta argument som ska stödja ens fix idé trots att 
allting visar på att det är en dålig idé är oacceptabelt. Miljöpartiet yrkade även 
denna gång avslag på ytterligare utredning i frågan. Då utredningsförslaget fick 
en majoritet yrkade vi på att utredningen åtminstone ska utgå från ett 
barnrättsperspektiv och att en barnkonsekvensanalys ska göras. Majoriteten av 
partierna röstade även ner detta förslag. Då vi anser att beslutet strider mot 
barnkonventionen valde vi att reservera oss i den delen av ärendet.

För Miljöpartiet kommer utgångspunkten alltid att vara att bygga en stad som 
är så bra för barn som möjligt. Prioritet för oss är barnens lek, lärande och 
utveckling. Det är oacceptabelt att styret vill gå vidare med ett förslag där barn 
ska samsas på mindre ytor eller där slitage i de gemensamma parkerna ska hota 
den biologiska mångfalden medan bilismen ska få breda ut sig på stadens yta.
Detta är inte en utveckling som Miljöpartiet kommer att acceptera.

För Miljöpartiet de gröna
Stefana Hoti, ledamot kommunstyrelsen

Med instämmande av
Måns Berger, ersättare kommunstyrelsen

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se
Adress: Drottningtorget 2a, 211 25 MALMÖ
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Vänsterpartiet

Bilaga 28

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 17. Uppdrag budget 2020 - Samnyttjande av park för förskola

Förskolebarnens självklara rätt till lek behöver inte utredas vidare
Kommunfullmäktige gav inom ramen för årets budget stadsbyggnadsnämnden, tekniska 
nämnden, servicenämnden och förskolenämnden i uppdrag att se över nuvarande norm 
kring stadens grönytor i större utsträckning kan samnyttjas med syfte att möta behovet av 
lekytor för förskolan.

Rapporten visar på vikten av lekytor för barnen och Vänsterpartiet ser att resonemangen 
snarare rekommenderar en höjning normen för friytor per förskolebarn än ett bibehållande 
av dagens riktlinjer. Klargörande i rapporten är också att det inte är oproblematiskt att tro 
att små uteytor kring en förskola kan ersättas av nyttjande i nära liggande parker. Planläggs 
för små friytor för förskolan ökar slitaget på marken och konsekvensen blir att kvaliteten 
försämras. Samtidigt ökar slitaget i respektive park stort genom dagliga besök från en 
förskola. Närliggande parker kan självklart vid tillfälliga besök användas i den pedagogiska 
verksamheten för att höja kvaliteten på barnens lek. Slutsatsen blir att vår planering måste 
utgå att vi avsätter minst 30 m2 friyta när vi bygger nya förskolor.

Vi föreslår att kommunfullmäktige beslutar godkänna rapporten och därmed avslutar detta 
arbete. Ett fortsatt uppdrag om utredande kan uppfattas att rapporten slutsatser inte är 
rimliga och att man kan tänka sig en framtid där friytorna dras ned, detta gagnar inte barns 
hälsa. Barnen behöver ytor för lek och rörelse, barn behöver ha en självklar plats i vår stad, 
barns hälsa måste placeras i första rummet och inte kompromissas bort av ekonomiska skäl. 
Barnkonventionen är tydlig med att barns perspektiv ska sättas i första rummet och kan 
därigenom inte prioriteras bort.

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)

74



Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1531

Uppdrag budget 2020 - Samnyttjande av park för förskola

Sverigedemokraterna yrkade avslag på förslaget och att-satserna 2-3. I tjänsteskrivelsen kan vi bland 

annat läsa ”Det finns flera fina exempel på förskolor som samnyttjar park på ett sätt som utvecklar 

verksamhetens kvalitet. Det går däremot inte att med det underlag som arbetet funnit hitta 

övertygande belägg för att fördelarna med samnyttjande av park för förskola (med syfte att minska 

behovet av friyta på egen gård) överväger nackdelarna. Om man trots det vill öka andelen 

samnyttjande, behöver flera andra aspekter utredas för att ge ett mer komplett beslutsunderlag.”

Med tanke på ovanstående och den rapport som finns bifogad till ärendet Samnyttjande av ”PARK 

FÖR FÖRSKOLA” ser vi ingen anledning att göra en ny utredning.

Rapporten beskriver bland annat följande problematiska aspekter: - De minsta barnen kan vanligen 

inte ta del av parken. - Det är svårt att lämna förskolan när ordinarie personal inte är på plats. - 

Barnens fria lek och självbestämmande begränsas i park. - Parken utnyttjas i praktiken bara på 

förmiddagen. - Det är svårare att hantera barnens trygghet och säkerhet.

Magnus Olsson (SD) Ander Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman-Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Bilaga 29
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§ 17 Mötes- och resepolicy Malmö stad, med riktlinjer

STK-2020-1485

Sammanfattning     
Kommunstyrelsen har, i samarbete med servicenämnden och med stöd av miljönämnden, 
haft i uppdrag att arbeta fram en ny resepolicy. En uppföljning av nuvarande resepolicy 
presenterades för kommunstyrelsen i november 2019. Uppföljningen påvisade behov av en 
tydligare prioritering och ansvarsfördelning gällande tjänsteresor. Därutöver krävs ett 
kontinuerligt uppföljningsarbete för att få till stånd den beteendeförändring som är 
nödvändig för att Malmö ska bli en klimatneutral stad.

Stadskontorets förslag innehåller ett tydliggörande av hur Malmö stad ser på användning av 
privat bil i tjänst och användning av flyg vid tjänsteresor, eftersom det är dessa färdmedel 
som står för merparten av koldioxidutsläppen. I förslaget framgår att det alltid ska göras ett 
övervägande om det behövs en resa eller om mötet kan ske digitalt. När det gäller 
användning av privat bil i tjänsten föreslås en lägsta transportsträcka och att det därutöver 
finns ett avtal mellan chef och medarbetare. I första hand ska alternativa transportsätt väljas 
såsom cykel, gång och kollektivtrafik. För längre tjänsteresor förordas att tåg väljs liksom att 
tåg alltid ska vara färdmedel vid resor till och från Stockholm. I förslaget framgår att närmaste 
chef, om särskilda skäl finns, kan besluta om undantag vad gäller val av färdmedel. 

I stort sett alla nämnder har ställt sig positiva till förslaget (STK-2020-790). Några har valt att 
inte lämna yttrande eller synpunkter. Tre helägda bolag har inkommit med yttranden. När det 
gäller möjlighet att använda tjänstecykel, bilpoolsbil eller Malmö stads bilar påpekas att 
tillgängligheten kan vara dålig och att det kan innebära högre kostnader för nämnderna 
liksom att det tar mer arbetstid i anspråk, vilket kan skapa stress. Stadskontoret har utifrån 
inkomna yttranden gjort förtydliganden i förslaget till Mötes- och resepolicy Malmö stad, 
med riktlinjer.

Stadskontorets förslag är att Mötes- och resepolicy i Malmö stad antas av 
kommunfullmäktige och att kommunstyrelsen beslutar anta förslag till Riktlinjer för Malmö 
stads möten och resor under förutsättning att kommunfullmäktige antar policyn och att 
servicenämnden får i uppdrag att utreda möjligheten att införa ett gemensamt 
transportbokningssystem för att underlätta tillgängligheten till olika transportmedel. Mötes- 
och resepolicy i Malmö stad gäller för samtliga nämnder och helägda bolag. Riktlinjer för 
Malmö stads möten och resor gäller samtliga nämnder då dessa är anpassade till 
förvaltningarna/nämnderna.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige antar i ärendet redovisat förslag till Mötes- och resepolicy i 
Malmö stad att gälla för samtliga nämnder och helägda bolag från den 1 mars 2021.
 

2. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att besluta om nödvändiga 
ändringar av mötes- och resepolicyn under förutsättning att dessa är av mindre 
principiell vikt.
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3. Kommunfullmäktige upphäver nuvarande resepolicy från och med den 1 mars 2021.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del

1. Kommunstyrelsen antar i ärendet redovisat förslag till Riktlinjer för Malmö stads 
möten och resor att gälla för samtliga nämnder från den 1 mars 2021. Riktlinjerna 
börjar gälla under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om mötes- och 
resepolicyn.
 

2. Kommunstyrelsen anmodar servicenämnden att utreda möjligheten till ett gemensamt 
transportbokningssystem med återrapportering under hösten 2021. Uppdraget gäller 
under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar om mötes- och resepolicyn.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Charlotte Bossen (C) yrkar att ärendet återremitteras till stadskontoret för omarbetning av 
policyn på så sätt att fokus läggs på hållbart resande, minskat klimatavtryck, goda arbetsvillkor 
och säker myndighetsutövning, snarare än på att enskilda transportslag inkluderas respektive 
exkluderas.
 
Torbjörn Tegnhammar (M) yrkar bifall till Charlottes Bossens (C) yrkande.
 
Ordförande yrkar avslag på Charlotte Bossens (C) yrkande om återremiss. 
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar på två tillägg till förslaget. Det ena är att det sätts ett krav på 
tidsvinst och avstånd för att inte få använda flygresor och det andra är att det ska vara minst 
100 mil för att få resa med flyg och att tidsvinsten för resan enkel väg ska vara minst fem 
timmar.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på Emma-Lina Johanssons (V) yrkande med instämmande 
av Charlotte Bossen (C).
 
Ordförande ställer först proposition på om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras till 
stadskontoret och finner att ärendet ska avgöras idag.
 
Ordförande ställer därefter proposition på att avslå eller bifalla Emma-Lina Johanssons (V) 
tilläggsyrkanden och finner att kommunstyrelsen beslutar avslå dem.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 30.
 
Torbjörn Tegnhammar (M), Håkan Fäldt (M), Helena Nanne (M) och Charlotte Bossen (C) 
reserverar sig mot beslutet och lämnar in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 31.
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Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig 
reservation, bilaga 32.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §739 med Muntlig reservation (M)
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Mötes- och resepolicy Malmö stad med riktlinjer
 Mötes- och resepolicy Malmö stad, med tillhörande riktlinjer
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 200923 § 265 med Reservation (M+C) 

och (SD)
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
 Grundskolenämnden beslut 200923 § 132 med Särskilt yttrande (MP) och (V) och 

Reservation (M+C) och (SD)
 Remissvar från grundskolenämnden
 Kulturnämnden beslut 200923 § 82 med Reservation (SD) och 

protokollsanteckning (MP)
 Remissvar från kulturnämnden
 Tekniska nämnden beslut 200923 § 320 med Reservation (MP), (M+C) och (SD)
 Remissvar från tekniska nämnden
 Fritidsnämnden beslut 200917 § 135 med Särskilt yttrande (M)
 Remissvar från fritidsnämnden
 Stadsbyggnadsnämnden 200923 § 275 med Reservation (MP) och (M+C) och 

Särskilt yttrande (SD)
 Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
 Servicenämnden beslut 200922 § 103 med Reservation (SD) och Särskilt yttrande 

(M+C)
 Remissvar från servicenämnden
 Remissvar från Parkeringsövervakning i Malmö AB
 Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 200923 § 118
 Reservation från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden (SD)
 Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
 Remissvar från överförmyndarnämnden
 Remissvar från Vårdförbundet
 Miljönämnden beslut 200922 § 153 med Reservation (M+C) och (SD) och Särskilt 

yttrande (V)
 Remissvar från miljönämnden
 Funktionsstödsnämnden beslut 200921 § 107 med Reservation (V)
 Remissvar från funktionsstödsnämnden
 Remissvar från Vision
 Förskolenämnden beslut 200923 § 107 med Reservation (M) och (SD)
 Remissvar från förskolenämnden
 Remissvar från Parkering Malmö
 Remissvar från MKB Fastighets AB
 Remissvar från Saco
 Remissvar från kommunal
 Remissvar från Lärarförbundet
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 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 200923 § 108 med Reservation 
(SD)

 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
 Revisorskollegiet beslut 200826 § 87
 Tjänsteskrivelse  från revisorskollegiet
 Tjänsteskrivelse från kulturnämnden
 Tjänsteskrivelse från servicenämnden
 Tjänsteskrivelse från överförmyndarnämnden
 Överförmyndarnämnden beslut 200922 § 109

Paragrafen är justerad
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Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1485

Mötes- och resepolicy Malmö stad, med riktlinjer

Sverigedemokraterna yrkade avslag på ärendet. Vi menar att förslaget till Mötes- och resepolicy är 

alldeles för enkelriktad och strikt. Någon som kan påverka kommunens medarbetare negativ när de 

måste resa i tjänsten eller använda bil. Värt att nämna i pandemitider är att det färdmedel som får 

anses sprida smitta minst är faktiskt bilen. Vi är inga motståndare till varken bil eller flyg eftersom det 

inte är själva bilen eller flygplanet som är problemet utan bränslet. Svenska flygindustri behövs inte 

stängas ner utan ska istället få bättre möjligheter att utveckla nya och mer miljövänliga bränslen.

Vi återkommer med våra argument i kommunfullmäktige.

Magnus Olsson (SD) Ander Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman-Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Bilaga 30
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Reservation

Kommunstyrelsen 13-01-2021
Ärende 18: Mötes- och resepolicy Malmö stad, med riktlinjer

Grundat i utpekade utmaningar med den föreslagna mötes- och resepolicyn för Malmö 
Stad i flera nämnder yrkade Centerpartiet och Moderaterna på att ”återremittera 
ärendet för att omarbeta policyn till att fokusera mer på hållbart resande, minskat 
klimatavtryck, goda arbetsvillkor och säker myndighetsutövning istället för att 
inkludera och exkludera enskilda transportslag”. För att säkerställa att policyn är 
flexibel och anpassad till Stadens verksamheter och dess olika funktioner.

I Arbetsmarknads- och Socialnämnden lyfte Moderaterna och Centerpartiet att resor 
kopplade till myndighetsutövande regleras av säkerheten och behovet och får aldrig 
påverkas av en policy där man t.ex. riskerar att röja sekretess om man inte kan ta en 
bil från punkt A till punkt B. Legitima undantagsgrunder måste alltid tas i beaktande.

I Tekniska Nämnden lyfter Centerpartiet och Moderaterna att både anställda och 
politiker bör få möjlighet att resa och vid dessa resor välja det transportsätt som 
innebär att resan blir möjlig att göra samtidigt som livspusslet fungerar. Det innebär 
självklart att resor med tåg många gånger kan vara att föredra, men får inte anges 
som ett skallkrav. Här betonas även vikten av att bara resa om och när det behövs. 
Bra utformade resor är av godo medan onödiga resor inte blir bättre av att de företas 
med tåg. En onödig resa ska aldrig ske, oberoende av färdsätt.

Centerpartiet och Moderaterna yrkade på att återremittera ärendet på ovanstående 
grunder, då vårt förslag ej vann gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande.

Charlotte Bossen (C) Torbjörn Tegnhammar (M) Håkan Fäldt (M)

Helena Nanne (M)

Med instämmande av

Anton Sauer (C) John Roslund (M) John Eklöf (M)

Tony Rahm (M)

Bilaga 31

81



Reservation

82



Vänsterpartiet

Bilaga 32

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 18. Mötes- och resepolicy Malmö stad, med riktlinjer

Vi föreslår två tillägg till förslaget. Det ena är att det sätts ett krav på tidsvinst och avstånd 
för att inte få använda flygresor. Formuleringen att tåg alltid ska användas för resor till 
Stockholm är bra, men inte tillräcklig. Hur är det med Göteborg, Jönköping, Visby och 
Kiruna? När ska inrikesresor tillåtas. 

Vi yrkar att det ska vara minst 100 mil och att tidsvinsten för resan enkel väg blir minst fem 
timmar. Vi föreslår också att en skriftlig dokumentation ska vara underlag för alla flygresor, 
där ska framgå syftet med resan och motivet för valet av resealternativ. 
 
När våra förslag avslogs så reserverar vi oss. 

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)
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§ 18 Klimatväxlingsmodell Malmö stad

STK-2020-1486

Sammanfattning     
Klimatförändringarna är en av vår tids största utmaningar. Av Malmö stads budget framgår 
att samtliga förvaltningar och nämnder ska vara föregångare när det gäller minskade utsläpp 
av växthusgaser. Som den största arbetsgivaren i Malmö har kommunen ett stort ansvar i att 
bidra till klimatomställningen. Ett sätt att bidra till detta är att minska växthusgasutsläppen 
från resor i tjänsten och att motivera medarbetare till ett hållbart resande genom att 
klimatväxla. Det sker genom att skapa incitament för att välja mer klimatsmarta rese- och 
mötesalternativ som exempelvis tåg, cykel och digitala möten istället för flyg och 
bil. Sannolikt sjunker också kostnaderna för tjänsteresor eftersom hållbart resande är mer 
kostnadseffektivt.

Kommunstyrelsen gav stadskontoret i uppdrag att ta utreda möjligheten till 
klimatväxlingsmodell (STK-2019-104). Stadskontoret har tagit fram ett förslag som innebär 
att varje resa med flyg eller privat bil i tjänst beläggs med en avgift på 50 procent av 
resekostnaden. Klimatväxlingspengarna används till åtgärder som minskar utsläpp av 
växthusgaser från resor i tjänsten.

Förslaget till klimatväxlingsmodell har remitterats till samtliga nämnder och i stort sett 
samtliga nämnder uttrycker en positiv inställning vad gäller förslaget (STK-2020-790).

Stadskontoret föreslår att per den 1 oktober 2021, införa föreslagen klimatväxlingsmodell i 
Malmö stad i pilotdrift för några förvaltningar och från och med den 1 januari 2022 i full 
drift. Modellen innebär ett påslag med 50 procent på kostnaden avseende samtliga nämnders 
tjänsteresor med flyg och privat bil i tjänst.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen avslår redovisat förslag till klimatväxlingsmodell.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Stefana Hoti (MP) yrkar på att klimatväxlingspåslaget ska uppgå till 100% och i andra hand 
bifall till arbetsutskottets förslag om påslag på 50 %. Stefana Hoti (MP) yrkar därtill att 
stadskontoret får i uppdrag att utreda hur Malmö stads helägda bolag kan inkluderas i 
klimatväxlingsmodellen.
 
Torbjörn Tegnhammar (M) yrkar avslag på ärendet i sin helhet med instämmande av Magnus 
Olsson (SD), Charlotte Bossen (C) och Emma-Lina Johansson (V).
 
Ordförande ställer de tre förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar 
avslå förslaget.
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Reservationer och särskilda yttranden
Katrin Stjernfeldt Jammeh (S), Andréas Schönström (S), Rose-Marie Carlsson (S), Mubarik 
Mohamed Abdirahman (S) och Roko Kursar (L) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
gemensam skriftlig reservation, bilaga 33.
 
Stefana Hoti (MP) reserverar sig mot beslutet och avser lämna in en skriftlig reservation, 
bilaga 34.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 35.
 
Charlotte Bossen (C) avser lämnar in ett särskilt yttrande. Vid justering av protokollet har 
inget särskilt yttrande lämnats in, se bilaga 36.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §740 med Muntlig reservation (M)
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Klimatväxlingsmodell Malmö stad
 Klimatväxlingsmodell Malmö stad
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 200923 § 265 med Reservation (M+C) 

och (SD)
 Fritidsnämnden beslut 200917 § 135 med Särskilt yttrande (M)
 Funktionsstödsnämnden beslut 200921 § 107 med Reservation (V)
 Förskolenämnden beslut 200923 § 107 med Reservation (M) och (SD)
 Grundskolenämnden beslut 200923 § 132 med Särskilt yttrande (MP) och (V) och 

Reservation (M+C) och (SD)
 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 200923 § 108 med Reservation 

(SD)
 Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 200923 § 118
 Kulturnämnden beslut 200923 § 82 med Reservation (SD) och 

protokollsanteckning (MP)
 Miljönämnden beslut 200922 § 153 med Reservation (M+C) och (SD) och Särskilt 

yttrande (V)
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
 Remissvar från fritidsnämnden
 Remissvar från funktionsstödsnämnden
 Remissvar från förskolenämnden
 Remissvar från grundskolenämnden
 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
 Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
 Remissvar från kommunal
 Remissvar från kulturnämnden
 Remissvar från Lärarförbundet
 Remissvar från miljönämnden
 Remissvar från MKB Fastighets AB
 Remissvar från Parkering Malmö
 Remissvar från Parkeringsövervakning i Malmö AB
 Remissvar från Saco
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 Remissvar från servicenämnden
 Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
 Remissvar från tekniska nämnden
 Remissvar från Vision
 Remissvar från Vårdförbundet
 Remissvar från överförmyndarnämnden
 Reservation från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden (SD)
 Revisorskollegiet beslut 200826 § 87
 Servicenämnden beslut 200922 § 103 med Reservation (SD) och Särskilt yttrande 

(M+C)
 Stadsbyggnadsnämnden 200923 § 275 med Reservation (MP) och (M+C) och 

Särskilt yttrande (SD)
 Tekniska nämnden beslut 200923 § 320 med Reservation (MP), (M+C) och (SD)
 Överförmyndarnämnden beslut 200922 § 109
 Tjänsteskrivelse  från revisorskollegiet
 Tjänsteskrivelse från kulturnämnden
 Tjänsteskrivelse från servicenämnden
 Tjänsteskrivelse från överförmyndarnämnden

Paragrafen är justerad
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Skriftlig reservation avseende kommunstyrelsens beslut om 
Klimatväxlingsmodell Malmö stad (ärende 19)
Kommunstyrelsens sammanträde 2020-01-13

Vi reserverar oss mot kommunstyrelsens beslut att inte bifalla                                            
den föreslagna klimatväxlingsmodellen för Malmö stad. 

På flera olika sätt behöver Malmö stad förändra det sätt vi arbetar för att klara av 
klimatomställningen. I den förändringen är resor en viktig komponent, eftersom just resandet 
utgör en stor del av organisationens klimatpåverkan. 

Ett mycket bra sätt att förändra resandet är just den nu nedröstade klimatväxlingsmodellen, där 
ett högre internt pris debiteras för resor som hade kunnat göras med ett mer klimatsmart 
färdmedel. 

Vi tycker det är mycket märkligt att flera partier röstade emot förslaget, då de inte har presenterat 
något välfungerande alternativ. Klimatväxlingsmodellen hade inte skapat högre kostnader för 
skattebetalarna, utan enbart för den enskilda resans interna debitering. 

Genom sådana incitament hade vi kunnat minska på onödigt resande och skapat bättre 
förutsättningar för en snabbare digitalisering. Nu har oppositionen försvårat både Malmös 
klimatomställning och digitalisering. Det tycker vi är beklagligt.

Katrin Stjernfeldt Jammeh (S)                                        Roko Kursar (L)

Bilaga 33
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Reservation 
Kommunstyrelsen, 2021-01-13 
Klimatväxlingsmodell Malmö stad 
Diarienr: STK-2020-1486

Miljöpartiet har i flera år drivit frågan om klimatväxling och bäddat för att den 
ska bli verklighet i Malmö stad. I budgetförhandlingen för verksamhetsår 2019 
drev vi igenom en överenskommelsen med styret om att en ny progressiv 
resepolicy ska tas fram samt att klimatväxlingsmodell ska utredas.

I utredningen av policy och klimatväxlingsmodellen fick vi ta del av hisnande 
siffror. Under ett verksamhetsår flög Malmö stad anställda 37 varv runt 
jordklotet enbart på sträckan Malmö- Stockholm. Under 2018 var Malmö stads 
totala koldioxidutsläpp för tjänsteresor ca 1,2 miljoner kg. Nationellt och 
internationellt flygande, stod för 86% av dessa utsläpp. 2019 var motsvarande 
siffra 940 000 kg koldioxid. Redan då reagerade vi i Miljöpartiet och yrkade på 
ett flygstopp på sträckan Malmö-Stockholm (kommunstyrelsesammanträde 
13.11.2019). Då fick vi inte gehör i kommunstyrelsen men vi har i princip fått 
igenom vårt krav i den nya policyn som fastslår att tåg alltid ska väljas framför 
flyg till Stockholm.

Även om vi förväntar oss en hög efterlevnad av den nya mötes-och resepolicyn 
och därmed radikalt mindre flygande i tjänsten så har vi kämpat för att få på 
plats en klimatväxlingsmodell som ska appliceras på de återstående resorna 
som görs med flyg. Miljöpartiets mål har varit att klimatväxlingen ska uppgå till 
100%. Tanken är att den ökade kostanden ska avskräcka från onödigt flygande 
och motivera chefer att hålla nere resekostnader och klimatpåverkan, men 
framförallt så är tanken att påslaget ska användas till klimatsmarta alternativ.

Klimatväxling är både ett pedagogiskt verktyg för beteendeförändring och 
ekonomistyrning där ekonomiska medel flyttas från det som är klimatskadligt 
till klimatsmarta lösningar. Klimatväxlingen har gett positiva resultat i andra 
kommuner och i stort sett samtliga Malmö stad nämnder har ställt sig positivt 
till klimatväxling.

Men det som skulle vara en insats för klimatet, minskning av utsläpp och bidrag 
till grön omställning stoppades i kommunstyrelsen av Vänsterpartiet 
tillsammans med Moderaterna, Centerpartiet och Sverigedemokraterna.

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se

Bilaga 34
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Adress: Drottningtorget 2a, 211 25 MALMÖ
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Att M, C och SD gör en gemensam sak av att stoppa en klimatsatsning är inte 
förvånande, däremot är det extra tungt när V som utger sig för att vara allierade 
i klimatkampen, sätter ideologiskt tyckande framför politisk handling och att 
söka majoritet för klimatfrågor där det är möjligt.

I en brinnande klimatkris måste vi ta alla chanser vi kan för att förflytta oss i 
rätt riktning och inse att all minskning av utsläpp räknas.

För Miljöpartiet de gröna
Stefana Hoti, ledamot kommunstyrelsen

Med instämmande av
Måns Berger, ersättare kommunstyrelsen

Telefon: 040-23 46 00 Epost: malmo@mp.se
Adress: Drottningtorget 2a, 211 25 MALMÖ

90

http://www.mp.se/malmo
mailto:malmo@mp.se


Särskilt Yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1486

Klimatväxlingsmodell Malmö stad

Sverigedemokraterna yrkade avslag på förslaget och gjorde detta i enlighet med våra tidigare 

reservationer i nämnderna. Övriga partier i opposition valde att precis som vi yrka avslag på förslaget 

till Klimatväxlingsmodell och därför vann inte förslaget gehör.

Magnus Olsson (SD) Ander Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman-Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Bilaga 35
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Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 19: Klimatväxlingsmodell Malmö stad

Centerpartiet anmälde vid kommunstyrelsens sammanträde den 13 januari att 
inkomma med ett särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt 
yttrande lämnats in.

Bilaga 36
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§ 19 Förmånscykel Malmö stad

STK-2020-1487

Sammanfattning     
Uppföljningen av den tidigare resepolicyn konstaterade att det behövs olika insatser för att 
skapa förutsättningar för hållbara möten och resor. Genom att erbjuda samtliga anställda 
förmånscykel kan klimatpåverkan minskas och hälsosamma resor främjas. Förmånscykel 
innebär en ökad tillgång till cykel vilket i sin tur skulle kunna öka medarbetares hälsa och 
minska påverkan på miljön genom att delvis ersätta bilkörande. Erbjudande om förmånscykel 
har ett viktigt signalvärde och medför att Malmö stad kan vara en attraktiv arbetsgivare.

En förmån i form av cykel eller elcykel går att få kostnadsneutral för arbetsgivaren genom 
bruttolöneavdrag samtidigt som nettovinst uppstår för den anställde. Samtliga remissinstanser 
som svarat har ställt sig positiva till förslaget (STK-2020-790).

Det finns möjlighet att tillhandahålla förmånscykel antingen via en upphandlad extern 
leverantör eller via en intern organisation. Stadskontoret har efter en fördjupad utredning 
konstaterat att ett internt alternativ skulle innebära nya administrativa tjänster på 
serviceförvaltningen genom införande av en kundsupport men däremot inte några extra 
tjänster som skapar arbetstillfällen för arbetsmarknads- och socialförvaltningens målgrupp 
vad gäller servicehantering.

Det finns en risk att en upphandling via Malmö Leasing AB inte ger lika fördelaktiga priser 
som en extern leverantör med en betydligt större kundstock kan förhandla fram. Det finns 
också en viss osäkerhet kring möjligheten att skapa en kostnadseffektiv organisering av 
administrativ hantering och kundsupport.

Förslaget är att införa möjlighet till förmånscykel i Malmö stad genom upphandling av ett 
externt företag för en period om tre år samt ge servicenämnden i uppdrag att under denna tid 
göra en fördjupad utredning kring ett internt alternativ som kan träda i kraft efter 
treårsperiodens avslut.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige antar i ärendet redovisat förslag till införande av förmånscykel i 
Malmö stad att gälla för samtliga nämnder.
 

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att ta fram riktlinjer för 
förmånscykel i Malmö stad.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del

1. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att genomföra upphandling av extern 
leverantör för en period om tre år. Uppdraget gäller under förutsättning att 
kommunfullmäktige beslutar om att anta förslaget till införande av förmånscykel.
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2. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadskontoret att i samarbete med serviceförvaltningen 
utreda möjligheten till ett internt alternativ att träda i kraft efter att treårsavtalet med 
extern leverantör upphör

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med 
instämmande av Charlotte Bossen (C).
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag.
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar ändring av arbetsutskottets förslag på så sätt att tjänsten 
ska ske i egen regi och därmed inte upphandlas.
 
Ärendet återupptas efter ajournering.
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Magnus Olssons (SD) 
avslagsyrkande och Emma-Lina Johanssons (V) ändringsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar en 
skriftlig reservation, bilaga 37.
 
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar en skriftlig reservation, 
bilaga 38.
 

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §741
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Förmånscykel Malmö stad
 Förmånscykel Malmö stad
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 200923 § 265 med Reservation (M+C) 

och (SD)
 Fritidsnämnden beslut 200917 § 135 med Särskilt yttrande (M)
 Funktionsstödsnämnden beslut 200921 § 107 med Reservation (V)
 Förskolenämnden beslut 200923 § 107 med Reservation (M) och (SD)
 Grundskolenämnden beslut 200923 § 132 med Särskilt yttrande (MP) och (V) och 

Reservation (M+C) och (SD)
 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 200923 § 108 med Reservation 

(SD)
 Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 200923 § 118
 Kulturnämnden beslut 200923 § 82 med Reservation (SD) och 

protokollsanteckning (MP)
 Miljönämnden beslut 200922 § 153 med Reservation (M+C) och (SD) och Särskilt 

yttrande (V)
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
 Remissvar från fritidsnämnden
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 Remissvar från funktionsstödsnämnden
 Remissvar från förskolenämnden
 Remissvar från grundskolenämnden
 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
 Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
 Remissvar från kommunal
 Remissvar från kulturnämnden
 Remissvar från Lärarförbundet
 Remissvar från miljönämnden
 Remissvar från MKB Fastighets AB
 Remissvar från Parkering Malmö
 Remissvar från Parkeringsövervakning i Malmö AB
 Remissvar från Saco
 Remissvar från servicenämnden
 Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
 Remissvar från tekniska nämnden
 Remissvar från Vision
 Remissvar från Vårdförbundet
 Remissvar från överförmyndarnämnden
 Reservation från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden (SD)
 Revisorskollegiet beslut 200826 § 87
 Servicenämnden beslut 200922 § 103 med Reservation (SD) och Särskilt yttrande 

(M+C)
 Stadsbyggnadsnämnden 200923 § 275 med Reservation (MP) och (M+C) och 

Särskilt yttrande (SD)
 Tekniska nämnden beslut 200923 § 320 med Reservation (MP), (M+C) och (SD)
 Överförmyndarnämnden beslut 200922 § 109
 Tjänsteskrivelse  från revisorskollegiet
 Tjänsteskrivelse från kulturnämnden
 Tjänsteskrivelse från servicenämnden
 Tjänsteskrivelse från överförmyndarnämnden

Paragrafen är justerad
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1487

Förmånscykel Malmö stad

Sverigedemokraterna ställer sig emot modellen för förmånscyklar. Tanken är att den anställde i 

Malmö stad ska få en cykel av Malmö stad under villkoret att den anställde får en lägre lön och 

försämrad socialförsäkring. En begagnad cykel på Blocket kostar 1500 kr. En ettårs-prenumeration på 

hyrcyklar i Malmö kostar 250 kr. Varför vill styret sänka lönen för anställda och försämra deras 

socialförsäkringar för att kunna låna dem en cykel? Är det någon anställd i Malmö stad som har så 

dålig lön att man inte kan hyra en cykel genom att betala in 250 kr varje år? Det som styret försöker 

lösa har den privata sektorn redan löst. Alla har idag råd att cykla, antingen genom att köpa en 

begagnad cykel eller genom att hyra cykel.

Kostnaderna för administrationen omkring förmånscyklar är slöseri med skattemedel. Enligt 

stadskontoret krävs det två nya tjänster för att hantera uppdraget.

I praktiken är förslaget kommunal uthyrning av cyklar till Malmö stads medarbetare vilket innebär att 

kommunen konkurrerar med privata företag som redan idag erbjuder denna tjänst. Dessutom är 

cykeln en produkt som vilken annan. Att kommunen tillgängliggör denna produkt drabbar de delar av 

näringslivet som idag på ett eller annat sätt tillgängliggör cykeln för Malmö stads medarbetare.

Sverigedemokraterna vill påminna styret om att det inte gjorts någon konsekvensanalys av hur denna 

kommunala konkurrens påverkar de företag som berörs.

Sverigedemokraterna yrkade avslag på förslaget till beslut. Då vårt yrkande inte fick gehör reserverar 

vi oss mot beslutet.

Bilaga 37
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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Vänsterpartiet

Bilaga 38

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 20. Förmånscykel Malmö stad

VI stödjer förslaget om förmånscykel, men föreslår att det ska ske i egen regi istället för att 
upphandla tjänsten. I egen regi har vi bättre kontroll och vi lägger inte ut vinst till privat 
företag. 

När vårt förslag avslogs reserverar vi oss i den delen.

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)
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§ 20 Motion av Anders Skans (V) om färre flygresor

STK-2019-333

Sammanfattning     
Anders Skans (V) har inkommit med en motion om färre flygresor. I motionen föreslår 
motionären att kommunfullmäktige beslutar att riktlinjer avseende Malmö stads resepolicy 
kompletteras med krav på skriftlig dokumentation om behovet av resan samt valet av 
färdmedel. Motionären föreslår vidare att kommunfullmäktige beslutar att flyg endast får 
användas om tidsvinsten är minst 5 timmar enkel resa och endast om resan överstiger 100 
mil.

Mot bakgrund av inkomna yttranden och kommunfullmäktigeuppdraget till 
kommunstyrelsen, servicenämnden och miljönämnden att ta fram en ny resepolicy gör 
stadskontoret bedömningen att ändringar i policy och riktlinjer när det gäller tjänsteresor bör 
göras inom ramen för detta uppdrag.

Ett förslag till ny Mötes- och resepolicy för Malmö stad, med tillhörande riktlinjer har tagits 
fram och behandlas vid innevarande möte (STK-2020-1485).

Kommunfullmäktige föreslås avslå motionen med hänvisning till vad som redovisas i 
innevarande ärende samt i förslaget till ny mötes- och resepolicy i Malmö stad, med 
tillhörande riktlinjer (STK-2020-1485).

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige avslår Anders Skans (V) motion om färre flygresor.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen.
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till motionen med instämmande av Stefana Hoti (MP).
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Emma-Lina 
Johanssons (V) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för bifall till 
motionen.
 
Stefana Hoti (MP) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för bifall till motionen.
 

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §742

99



 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Motion av Anders Skans (V) om färre flygresor
 Motion av Anders Skans (V) om färre flygresor
 Tekniska nämnden beslut 190523 §143 med Reservation (V)
 Remissvar från tekniska nämnden
 Miljönämnden beslut 190521 §82 med Reservation (V)
 Remissvar från miljönämnden
 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 190524 §63 med Reservation 

(M+C) och (SD)
 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 190521 §159 med Särskilt yttrande 

(MP) och Reservation (V)
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
 Grundskolenämnden beslut 190521 §74 med muntlig Reservation (V) och (MP)
 Remissvar från grundskolenämnden
 Kulturnämnden beslut 190522 §61 med Reservation (V)
 Remissvar från kulturnämnden

Paragrafen är justerad
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§ 21 Utvärdering av Malmö stads donation till Malmö universitet 
gällande gästprofessur till Willy Brandts minne med förslag till 
beslut om fortsatt inriktning

STK-2020-804

Sammanfattning     
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i april 2020 att ge stadskontoret i uppdrag att 
utvärdera Malmö stads donation till Malmö universitet gällande gästprofessur till Willy 
Brandts minne (STK-2019-1124).

Utvärderingen visar bland annat att villkoren i donationen bedöms vara uppfyllda och att 
donationen har ett värde genom att den kopplar samman Malmö stad och Malmö universitet 
och sätter Malmö på kartan, både nationellt och internationellt. Vidare konstateras att 
donationen bidrar till att ny kunskap om migration- och integrationsfrågor växer fram, liksom 
att Malmö i flera fall utgör studieobjekt och bidrar med empiri till den forskning som bedrivs. 
Det har även framkommit att det är svårt att hitta former för återkoppling till Malmö stad av 
den forskning som bedrivs. Utvärderingen lämnar förslag på följande rekommendationer:

Malmö stad bör fortsätta finansiera en donation till Malmö universitet till minne av Willy 
Brandt. Donationen bör utbetalas årligen. Den årliga utbetalningen bör även fortsättningsvis 
verkställas efter att Malmö universitet lämnat in en verksamhetsberättelse avseende 
donationen och gästprofessuren.

Den årliga verksamhetsberättelsen ska innehålla en redovisning av de kontakter som ägt rum 
utifrån gästprofessuren mellan Malmö stad och Malmö Institute for Studies of Migration, 
Diversity and Welfare (MIM).

Donationens inriktning bör även fortsättningsvis omfatta migrations- och integrationsfrågor, 
men lärosätet likväl som Malmö stad kan ta initiativ till att utvidga fokus även till andra 
närliggande områden. En eventuell förändring ska föregås av dialog mellan representanter för 
Malmö universitet och den politiska ledningen i Malmö stad som därefter beslutar i frågan.

Om de förutsättningar som var gällande när gåvans överlämnande förändras, ska gåvan 
kunna omprövas av kommunen. Eventuella förändringar gällande donationen ska föregås av 
dialog mellan representanter för Malmö universitet samt den politiska ledningen i Malmö 
stad.

Donationen bör även fortsättningsvis utvärderas av Malmö stad vart 10:e år.

Kommunstyrelsen bör ges i uppdrag att stärka samverkan mellan staden och lärosätet i syfte 
att öka värdet av donationen för Malmöborna och Malmö stads organisation. Samverkan kan 
ske exempelvis genom att, i samverkan med MIM, arrangera återkommande kunskapshöjande 
aktiviteter kopplade till gästprofessuren utifrån olika aktuella teman eller att skapa ”en-väg-in” 
till Malmö stads organisation.

Kommunfullmäktige föreslås besluta att godkänna rapporten Utvärdering av Malmö stads 
donation till Malmö universitet till minne av Willy Brandt samt att uppdra åt 
kommunstyrelsen att verkställa de förslag på rekommendationer som redovisas i ärendet.
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Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige godkänner rapporten Utvärdering av Malmö stads donation till 
Malmö universitet.
 

2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att verkställa de föreslagna 
rekommendationerna som redovisas i ärendet, med beaktande av beslutspunkt 3.
 

3. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att, i samarbete med Malmö 
universitet, påbörja en process i syfte att byta namn på donationen så att den ges 
starkare koppling till Malmös historia.

Jäv
Roko Kursar (L) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.
 
Beslutsgång
Sara Wettergren (L) yrkar på att namnet Willy Brandt ska strykas i tjänsteskrivelsen. 
 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) hänvisar till beslutet i arbetsutskottet den 11 
januari 2020 § 15 där förslag till beslut blev att stryka namnet Willy Brandt.
 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar därtill ett förtydligande av beslutspunkt 2 
enligt följande:
 
"2. Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att verkställa de föreslagna 
rekommendationerna som redovisas i ärendet, med beaktande av beslutspunkt 3."
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag.
 
Ordförande ställer proposition på sitt reviderade förslag mot Magnus Olssons (SD) yrkande 
om avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla ordförandes reviderade förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 39.
 
 

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §15
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Utvärdering av Malmö stads donation till Malmö 

universitet gällande gästprofessur till Willy Brandts minne med förslag till beslut om 
fortsatt inriktning

 Rapport Utvärdering av Malmö stads donation till Malmö universitet till minne av 
Willy Brandt Programperioden 2010-2020
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 Gåvobrev till Malmö högskola från malmö stad vid invigningen av den nya 
högskolan den 31 augusti 1998

 Beslut KSAU 200330 §188

Paragrafen är justerad
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-804

Utvärdering av Malmö stads donation till Malmö universitet gällande gästprofessur till 

Willy Brandts minne med förslag till beslut om fortsatt inriktning

Sverigedemokraterna anser att det inte finns utrymme för donationen till Malmö universitet gällande 

gästprofessur. Malmö stad har ständigt gjort besparingar inom skolväsendet, där kommunen har 

juridiska åtaganden som huvudman. Det är då orimligt att kommunen ger donationer till det 

eftergymnasiala utbildningsväsendet som är statens ansvar.

Dessutom har gästprofessurens inriktning mot migrations- och integrationsfrågor inte varit givande 

kunskapsmässigt då Malmö idag har en misslyckad integration av invandrare och då de styrande 

politikerna har helt och hållet missbedömt invandringens konsekvenser.

Sverigedemokraterna yrkar avslag på förslaget till beslut. Då vårt yrkande inte fick gehör reserverar vi 

oss mot beslutet.

Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Bilaga 39
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Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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§ 22 Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för 
nybyggnation av Mölledal LSS-boenden, Piloten 1

STK-2020-1583

Sammanfattning     
Servicenämnden har inkommit med en ansökan om objektgodkännande för Mölledal LSS-
boende, Piloten 1, till en beräknad totalutgift om 57 mnkr. Funktionsstödsförvaltningen är 
hyresgäst.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta

1. Kommunfullmäktige beviljar servicenämnden objektsgodkännande för Mölledal LSS-
boende, till en beräknad totalutgift om 57 mnkr.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Torbjörn Tegnhammar (M) yrkar avslag på arbetsutskottets förslag till förmån för 
Moderaternas och Centerpartiets reservation i funktionsstödsnämnden den 26 oktober 2020 
§ 129 med instämmande av Charlotte Bossen (C).
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar avslag till förmån för Vänsterpartiets reservation i 
funktionsstödsnämnden den 26 oktober 2020 § 129.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag med instämmande av Roko 
Kursar (L).
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Torbjörn Tegnhammar (M), Håkan Fäldt (M), Helena Nanne (M) och Charlotte Bossen (C) 
reserverar sig mot beslutet och lämnar in en gemensam skriftlig reservation, bilaga 40.
 
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, 
bilaga 41.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 42.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201221 §755 med Muntlig reservation (M)
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201221 Ansökan från servicenämnden om 

objektsgodkännande för nybyggnation av Mölledal LSS-boende, Piloten 1
 Ansökan om objektsgodkännande för nybyggnation av Mölledal LSS-boenden, 

Piloten 1
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 Beslut från funktionsstödsnämnden 2020-10-26 och reservation från Moderaterna 
och Centerpartiet samt Vänsterpartiet § 129 Hyresavtal gällande LSS-boenden 
Piloten 1 (Mölledal)

 G-Tjänsteskrivelse funktionsstödsnämnden 2020-10-05 Hyresavtal gällande LSS-
boenden Piloten 1 (Mölledal)

 Hyresavtal med funktionsstödsförvaltningen för LSS-boenden Mölledal, Piloten 1
 Karta, Piloten 1
 Satellitbild, Piloten 1
 Servicenämnden beslut 201124 § 123 med Särskilt yttrande (MP) och (SD)
 Tjänsteskrivelse från servicenämnden
 Vy- och planskiss, Piloten 1
 Yttrande från lokalprocessenheten (LOPE) om hyresförslag för Mölledal LSS, 

Piloten 1

Paragrafen är justerad
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Reservation

Kommunstyrelsen 13-01-2021
Ärende 23: Ansökan från servicenämnden om 
objektsgodkännande för nybyggnation av Mölledal LSS- 
boenden, Piloten 1

Centerpartiet och Moderaterna anser att Malmö Stad ska förhålla sig till 
Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om bostad med särskild service för 
vuxna enligt 9§9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade, 
LSS.

Vi menar då att vi huvudsakligen bör bygga för tre till fem individer, under flexibla 
varierade former, för att tillgodose individuella behov i enlighet med intentionerna i 
LSS. I specifikt detta fall, som rör personkrets 2 och 3, finns en potentiell möjlighet 
att uppnå goda levnadsvillkor för sex individer i gemenskap. Att däremot bygga för 
tolv individer är inget vi förespråkar, då det strider mot råden från Socialstyrelsen.

Att man sedan förklarar byggnationen med att man bygger två enskilda boenden för 
sex individer på varandra innebär i vår mening en uppenbar samlokalisering vi inte 
kan ställa oss bakom. Moderaterna och Centerpartiet har en oro att LSS-bostäder 
fortsatt byggs med institutionell prägel i Malmö stad. När staden istället borde ta täten 
för dessa malmöbors rättigheter och de ursprungliga intentionerna i LSS.

Centerpartiet och Moderaterna yrkade avslag till ansökan, då vårt förslag ej vann 
gehör reserverar vi oss till förmån för eget yrkande.

Charlotte Bossen (C) Torbjörn Tegnhammar (M) Håkan Fäldt (M)

Helena Nanne (M)

Med instämmande av

Anton Sauer (C) John Roslund (M) John Eklöf (M)

Tony Rahm (M)

Bilaga 40
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Vänsterpartiet

Bilaga 41

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 23. Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för 
nybyggnation av Mölledal LSS-boenden, Piloten 1

I senaste versionen av Socialstyrelsens föreskrifter och allmänna råd (SOSFS 2002:9)
Bostad med särskild service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service
till vissa funktionshindrade, LSS ges det allmänna rådet att en bostad med särskild
service för vuxna enligt 9 § 9 lagen (1993:387) om stöd och service till vissa
funktionshindrade inte bör vara belägen i nära anslutning till en annan sådan bostad för
att undvika en institutionell miljö.

Socialstyrelsen är även mycket tydlig i sina rekommendationer att en gruppbostad bör
ha tre till fem boende (Bostad med särskild service för vuxna enligt LSS, 2018). SOSFS
2002:9 medger dock en acceptans för fler boende under förutsättning att de boendes
goda levnadsvillkor inte åsidosätts. Brukarorganisationen FUB tar dock, på en direkt
fråga från Vänsterpartiet angående projekteringen av Mölledal, upp att de inte vill se sex
boende i en gruppbostad och de vill heller ej se samlokaliserade gruppbostäder.
För Vänsterpartiet är det helt oacceptabelt att den nuvarande kön till gruppbostad
framförs som argument för att bygga två gruppbostäder ovanpå varandra och öppna
upp för att använda samma personalgrupp inom huset. Vänsterpartiet anser att det blir
en inskränkning av de boendes goda levnadsvillkor och vi ser nu en utveckling att
bygga samlokaliserade gruppbostäder med allt fler boende - något Vänsterpartiet
motsatt sig tidigare och fortsatt gör.

Vänsterpartiet är förbluffade över den styrande minoritetens inställning i frågan -
menar den styrande minoriteten på allvar att detta är att följa intentionerna i LSS? För
Vänsterpartiet är det en självklarhet att gruppbostäder ska byggas väl integrerade i det
omkringliggande samhället där icke-ordinära boenden ej samlokaliseras och att
personer med funktionsnedsättningar inte ska vara begränsade till att bo enbart med
andra personer som har funktionsnedsättningar. 

Vänsterpartiet yrkade avslag på ärendet i sin helhet, när vårt yrkande inte bifölls reserverar 
vi oss.  

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)
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Särskilt Yttrande
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-1583

Ansökan från servicenämnden om objektsgodkännande för nybyggnation av Mölledal LSS- 
boenden, Piloten 1

Sverigedemokraterna yrkade bifall till förslaget i kommunstyrelsen. Inför beslutet i 

kommunfullmäktige kommer vi att kontakta den övriga oppositionen och lyssna in deras synpunkter 

och förslag. En möjlig grund som vi kan ställa oss bakom i kommunfullmäktige är en återremiss 

kopplat till kostnaderna för boendet.

Samtidigt kan vi inte bortse från att kommunen måste pressa tillbaka utgifter för lokaler och 

nybyggnationer av den här typen. I ärendet kan vi bland annat ta del av Stadskontorets bedömning 

att LSS-boende Mölledal har fler lägenheter än de tre senaste objektsgodkända LSS-projekten. Det 

finns ett samband mellan en större volym bostadsyta och minskade investeringskostnader per 

kvadratmeter och per lägenhet. Detta bidrar till att investeringen per kvadratmeter i detta fall är i 

paritet med eller lägre än i de senaste beslutade projekten.

Magnus Olsson (SD) Ander Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman-Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se

Bilaga 42
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§ 23 Nya statliga avgiftsnivåer för maxtaxa inom förskola, fritidshem 
och annan pedagogisk verksamhet – uppräkning januari 2021

STK-2020-1609

Sammanfattning     
Skolverket höjer från och med den 1 januari 2021 inkomsttaket för maxtaxa inom förskola, 
fritidshem och annan pedagogisk verksamhet. Höjningen beror på att inkomsttaket 
indexerats och kommer att ligga på 50 340 kronor per månad. Detta innebär att Malmö stads 
föräldraavgifter bör revideras i enlighet med detta.

I samband med detta föreslås att förskolenämnden och grundskolenämnden bemyndigas att 
revidera de högsta avgifterna för maxtaxa inom förskola och fritidshem som följer framtida 
indexeringar av inkomsttaket från och med den 1 januari 2022.

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen antar det reviderade dokumentet Avgifter för förskola, fritidshem 
samt annan pedagogisk verksamhet som erbjuds istället för förskola respektive 
fritidshem i Malmö, att gälla från och med den 1 januari 2021.

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige bemyndigar förskolenämnden och grundskolenämnden att 
ändra de högsta avgifterna för maxtaxa inom förskola och fritidshem som följer 
framtida indexeringar av inkomsttaket från och med den 1 januari 2022 i enlighet med 
Skolverkets anvisningar.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall arbetsutskottets förslag.
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar tillägg med att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige besluta att införa indexerade inkomstnivåer från och med den 1 januari 
2021.
 
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar avslag på Emma-Lina Johanssons (V) 
tilläggsyrkande.
 
Ordförande ställer proposition på att avslå eller bifalla Emma-Lina Johanssons (V) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar avslå det och därmed beslutar bifalla 
arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en skriftlig reservation, 
bilaga 43.

111



Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 210111 §13
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 210111 Nya statliga avgiftsnivåer för maxtaxa inom 

förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet
 Avgifter för förskola, fritidshem och annan pedagogisk verksamhet i Malmö

Paragrafen är justerad
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Vänsterpartiet

Bilaga 43

Reservation
Kommunstyrelsen 2021-01-13: Ärende 24. Nya statliga avgiftsnivåer för maxtaxa inom förskola, fritidshem och 
annan pedagogisk verksamhet – uppräkning januari 2021

Vi har sedan 2015 en väldigt bra konstruktion med förskole- och fritidshemsavgifter med en 
progressivitet som innebär att de med låga inkomster betalar inga eller låga avgifter. 
Problemet är att inte inkomstnivåerna har indexerats. Det har lett till att progressiviteten 
urholkas, ändras inte inkomstnivåerna varje år när lönerna stiger kommer fler och fler att 
betala avgift. I utredning 2020 på Vänsterpartiet initiativ fanns förslag på hur en indexering 
ska kunna ske, men kommunstyrelsen tog inget beslut om att genomföra förslagen utan la 
bara rapporten till handlingarna. 

Vi föreslår nu att beslut ska tas att införa indexerande inkomstnivåer från 2021 för att stärka 
progressiveten i taxorna. När majoriteten i kommunstyrelsen valde att inte besluta så 
reserverar vi oss till förmån för vårt förslag.

Malmö 2021-01-13
Emma-Lina Johansson (V)

Med instämmande av
Anders Skans (V)

113



§ 24 Återrapportering uppdrag budget 2020 – samarbete kring 
lokalkostnader och befintliga ytor

STK-2020-119

Sammanfattning     
Samtliga nämnder fick, i samband med budget 2020, i uppdrag att ”samarbeta för att minska 
lokalkostnaderna och använda befintliga ytor mer effektivt”. Kommunstyrelsens förvaltning 
har samordnat arbetet och en förvaltningsövergripande projektgrupp återrapporterar härmed 
kring uppdraget och föreslår ett antal vidare utvecklingsuppdrag.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige godkänner återrapporteringen av uppdraget om minskade 
lokalkostnaderna och effektiv användning av befintliga ytor samt förslag till fortsatt 
arbete som presenteras i ärendet.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201221 §759
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201221 Återrapportering uppdrag budget 2020 - 

samarbete kring lokalkostnader och befintliga ytor
 Återrapportering av budgetuppdrag Effektivare lokalanvändning genom samarbete

Paragrafen är justerad
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§ 25 Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att införa 
en 24 timmars städgaranti för att göra Malmö till en renare och 
attraktiv stad

STK-2019-1491

Sammanfattning     
Tony Rahm (M) och John Roslund (M) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige om 
att införa en 24-timmars städgaranti för att göra Malmö till en renare och mer attraktiv stad. 
De föreslår att tekniska nämnden och servicenämnden får i uppdrag att implementera en 
garanti för att all nedskräpning och klotter ska åtgärdas inom 24 timmar.

I ärendet redovisas yttranden från tekniska nämnden och servicenämnden. Med hänvisning 
till yttrandena föreslår stadskontoret att motionen ska anses besvarad.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige anser Tony Rahms (M) och John Roslunds (M) motion om att 
införa en 24-timmars städgaranti för att göra Malmö till en renare och mer attraktiv 
stad besvarad med hänvisning till vad som redovisas i ärendet.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att anse 
motionen besvarad.
 
Charlotte Bossen (C) yrkar bifall till motionen med instämmande av Torbjörn Tegnhammar 
(M) och Magnus Olsson (SD).
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Charlotte Bossens (C) 
yrkande.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Torbjörn Tegnhammar (M), Håkan Fäldt (M), Helena Nanne (M) och Charlotte Bossen (C) 
reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för bifall till motionen.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån 
för bifall till motionen.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201221 §760 med Muntlig reservation (M)
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201221 Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund 

(M) om att införa 24-timmars städgaranti för att göra Malmö till en renare och mer 
attraktiv stad

 Motion av Tony Rahm (M) och John Roslund (M) om att införa en 24 timmars 
städgaranti

 Tekniska nämnden beslut 201020 § 355 med Reservation (M+C) och muntlig 
Reservation (SD)
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 Brev till tekniska nämnden om kompletterande yttrande
 Remissvar från tekniska nämnden
 Servicenämnden beslut 200616 § 80
 Remissvar från servicenämnden
 Tekniska nämnden beslut 200324 § 94
 Tjänsteskrivelse från servicenämnden

Paragrafen är justerad
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§ 26 Motion av Magnus Olsson (SD) om att utreda svenskfientlighet i 
Malmö

STK-2020-346

Sammanfattning     
Kommunfullmäktige har av Magnus Olsson (SD) mottagit en motion om att utreda 
svenskfientlighet i Malmö. I motionen framställs att media under den senaste tiden 
rapporterat om våldsamma och kränkande rån mot ungdomar med svensk bakgrund och att 
detta inte är någon ny företeelse utan något som är en del av vardagen i Sverige och Malmö.

Motionären föreslår att stadskontoret tillsammans med berörda förvaltningar och nämnder 
gör en kartläggning och tar fram underlag, fakta samt förslag som ska motverka 
svenskfientligheten i Malmö. Motionären föreslår vidare att forskare och professorer från 
Malmö Universitet ska ingå i arbetet. I motionen föreslås kommunfullmäktige besluta att:

I enlighet med motionens intentioner ge berörda nämnder och förvaltningar i uppdrag att ta 
fram en kartläggning kring svenskfientlighet i Malmö.

Ge berörda nämnder och förvaltningar i uppdrag att i enlighet med kartläggningens resultat, 
ta fram och implementera nödvändiga åtgärder mot svenskfientlighet i Malmö

Ärendet har lämnats till arbetsmarknads- och socialnämnden, fritidsnämnden, 
grundskolenämnden, kulturnämnden och gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden för 
yttrande. Nämnderna har i sina yttranden beskrivit att de inom sina verksamheter inte 
identifierat svenskfientlighet som vanligt förekommande eller ett problem i vardagen. Mot 
bakgrund av detta anser nämnderna att det inte finns behov av att genomföra en kartläggning 
kring svenskfientlighet i Malmö. Stadskontoret delar i sin helhet synpunkterna i yttrandet från 
nämnderna.

Förslaget är att motionen avslås.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige avslår Magnus Olssons (SD) motion om att utreda 
svenskfientlighet i Malmö.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar bifall till motionen.
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Magnus Olssons (SD) 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
arbetsutskottets förslag.
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Reservationer och särskilda yttranden
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 44.
 
Charlotte Bossen (C) avser lämna in ett särskilt yttrande. Vid justering av protokollet har 
inget särskilt yttrande lämnats in, bilaga 45.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §743
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Motion om att utreda svenskfientlighet i Malmö
 Motion av Magnus Olsson (SD) om att utreda svenskfientlighet i Malmö
 Fritidsnämnden beslut 200617 § 88 med muntligt Reservation (SD)
 Remissvar från fritidsnämnden
 Grundskolenämnden beslut 200825 § 111 med Reservation (SD)
 Remissvar från grundskolenämnden
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 200827 § 239 med Reservation (SD)
 Remissvar från arbetsmarknads- och socialnämnden
 Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden beslut 200902 § 91 med muntlig 

Reservation (SD)
 Remissvar från gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden
 Kulturnämnden beslut 200902 § 64 med Reservation (SD) och Särskilt yttrande (V)
 Remissvar från kulturnämnden

Paragrafen är justerad
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Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-346

Motion av Magnus Olsson (SD) om att utreda svenskfientlighet i Malmö

Sverigedemokraterna yrkade bifall till motionen.

Både riksmedia och sydsvenska medier rapporterar om misshandel, rån och kränkande behandling av 

ungdomar. Det som alla fallen har gemensamt är att offren har svensk bakgrund. Det bakomliggande 

motivet är en rasistisk svenskfientlighet. De som rånas, hotas och misshandlas kränks just för att de 

uppfattas som svenskar. Både staten och kommunerna har under en lång tid lagt ner stora resurser 

att forska, motverka diskriminering som infödda svenskar utsätter invandrare för, dock så har nästan 

ingen uppmärksamhet riktats mot den diskriminering och rasism som riktas mot svenskar på grund 

av deras härkomst. Sverigedemokraterna Malmö föreslog att det nu är dags att kommunen vidtar 

åtgärder för att kartlägga och motarbeta svenskfientligheten. Som en första åtgärd att kartlägga 

svenskfientlighetens omfattning och karaktär och att ett förslag utarbetas för att motverka denna i 

Malmö. Detta borde ingå som en naturlig del i Malmö stads värdegrundsarbete.

Magnus Olsson (SD) Ander Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman-Persson (SD)

2021-01-13

Sverigedemokraterna Malmö | Box 8022 | 200 41 Malmö | Tel: 040–300 126 

E-post: malmo@sd.se | Hemsida: malmo.sd.se
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Kommunstyrelsen 2021-01-13
Ärende 27: Motion av Magnus Olsson (SD) om att utreda 
svenskfientlighet i Malmö

Centerpartiet anmälde vid kommunstyrelsens sammanträde den 13 januari att 
inkomma med ett särskilt yttrande. Vid justeringen av protokollet har inget särskilt 
yttrande lämnats in.

Bilaga 45
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§ 27 Motion av Måns Berger (MP) om hållbarhetsanalys inför alla 
beslut

STK-2020-370

Sammanfattning     
Måns Berger (MP) har inkommit med en motion om hållbarhetsanalys inför alla beslut. I 
motionen yrkar motionären:

att samtliga nämnder ges i uppdrag att genomföra en hållbarhetsanalys inför alla 
nämndsbeslut, och

att kommunstyrelsen ges i uppdrag att stödja övriga nämnder i framtagandet av en modell för 
hållbarhetsanalyser.

Eftersom den svenska regeringen har uttryckt att Sverige ska vara ledande i genomförandet 
av Agenda 2030 och att hållbar utveckling ska vägleda all politik fram till 2030, och med 
anledning av att Malmö stad har åtagit sig att integrera Agenda 2030 i stadens styrning, menar 
motionären att Malmö stad behöver säkerställa att alla politiska beslut går i linje med agendan 
och att samtliga beslut därför behöver föregås av en hållbarhetsanalys där man belyser alla tre 
dimensioner av hållbar utveckling, det vill säga social, ekologisk och ekonomisk.

Motionen har skickats på remiss till arbetsmarknads- och socialnämnden, fritidsnämnden, 
förskolenämnden, hälsa- vård- och omsorgsnämnden, kulturnämnden, miljönämnden, 
servicenämnden, samt tekniska nämnden, varav samtliga har yttrat sig i ärendet.

Stadskontorets bedömning är att införandet av hållbarhetsanalyser inför samtliga politiska 
beslut riskerar att leda till ett onödigt administrativt arbete med hänvisning till att förslaget 
inte anses leda till ökad kunskap i nämndernas beslut i samtliga ärenden. Däremot bedömer 
stadskontoret att förtydligande instruktioner och förslag på modell för hållbarhetsanalyser 
inför relevanta beslut bör tas fram i dialog med samtliga nämnder. En sådan instruktion och 
modell skulle bidra till att kvalitetssäkra beslut utifrån hållbarhet ur alla perspektiv och 
därmed ytterligare bidra till Malmö stads genomförande av Agenda 2030 och de Globala 
målen.

Förslaget är att anse yrkandet om att ge samtliga nämnder i uppdrag att genomföra en 
hållbarhetsanalys inför samtliga nämndsbeslut vara besvarat, och att bifalla yrkandet om att ge 
kommunstyrelsen i uppdrag att stödja övriga nämnder i framtagandet av en modell för 
hållbarhetsanalyser.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige anser Måns Bergers (MP) yrkande om att ge samtliga nämnder i 
uppdrag att genomföra en hållbarhetsanalys inför samtliga nämndsbeslut vara 
besvarat med hänvisning till vad som redovisas i ärendet.
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2. Kommunfullmäktige bifaller Måns Bergers (MP) andra yrkande och ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att stödja övriga nämnder i framtagandet av en modell 
för hållbarhetsanalyser.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att anse 
motionen besvarad i den del det avser att genomföra en hållbarhetsanalys inför samtliga 
nämndsbeslut och bifall i den del det avser att ge kommunstyrelsen i uppdrag att stödja 
övriga nämnder i framtagandet av en modell för hållbarhetsanalyser.
 
Stefana Hoti (MP) yrkar bifall till motionen i sin helhet.
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Magnus Olsson (SD) yrkar avslag på motionen i sin helhet.
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Stefana Hotis (MP) 
yrkande och Magnus Olssons (SD) avslagsyrkande på motionen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Stefana Hoti (MP) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån för eget yrkande.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar in en 
skriftlig reservation, bilaga 46.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §744
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Motion av Måns Berger (MP) om 

hållbarhetsanalys inför alla beslut
 Motion av Måns Berger (MP) om hållbarhetsanalys inför alla beslut
 Förskolenämnden beslut 200923 § med Reservation (V) och muntlig Reservation 

(MP)
 Remissvar från förskolenämnden
 Tekniska nämnden beslut 201020 § 354 med muntlig Reservation (SD), (MP) och 

(V)
 Remissvar från tekniska nämnden
 Arbetsmarknads- och socialnämnden beslut 200923 § 268 med Reservation (MP) 

och (V)
 Kulturnämnden beslut 200923 § 80 med protokollsanteckning (MP)
 Remissvar från servicenämnden
 Servicenämnden beslut 200922 § 417 med Reservation (SD) och Särskilt yttrande 

(M)
 Fritidsnämnden beslut 200917 § 133 med muntlig Reservation (V) och (MP)
 Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden beslut 200825 § 98 med Reservation (M+C) 

och muntlig Reservation (MP) och (SD)
 Remissvar från hälsa-, vård- och omsorgsnämnden
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 Miljönämnden beslut  200825 § 127 med Reservation (M+C) och (V)
 Remissvar från miljönämnden
 Remissvar från kulturnämnden
 Remissvar från fritidsnämnden

Paragrafen är justerad
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Reservation
Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: STK-2020-370

Motion av Måns Berger (MP) om hållbarhetsanalys inför alla beslut 

Sverigedemokraterna anser att kommunens skyldighet att främja en hållbar utveckling slås fast i 

bland annat Miljöbalken som slår fast i sin inledande paragraf att:

”Bestämmelserna i denna balk syftar till att främja en hållbar utveckling som innebär att nuvarande 

och kommande generationer tillförsäkras en hälsosam och god miljö. En sådan utveckling bygger på 

insikten att naturen har ett skyddsvärde och att människans rätt att förändra och bruka naturen är 

förenad med ett ansvar för att förvalta naturen väl.”

Vilka analyser som behövs för att främja hållbarhet varierar beroende på vilken verksamhet det 

handlar om och vad beslutet berör. Sverigedemokraterna anser att en kommunal modell för 

hållbarhetsanalys som ska användas av alla nämnder, oberoende vilken verksamhet de sysslar med, 

kommer både försvåra arbetet men även fördunkla verksamheternas förhållande till hållbarhet enligt 

lagens mening, vilket skiljer sig från hållbarhet enligt politikens mening.

Sverigedemokraterna yrkar att motionen ska avslås i sin helhet. Då vårt yrkande inte fick gehör 

reserverar vi oss mot beslutet.

Bilaga 46
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Magnus Olsson (SD) Anders Olin (SD)

Nima Gholam Ali Pour (SD) Rickard Åhman – Persson (SD)

2021-01-13
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§ 28 Motion av Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) om 
att starta ett kommunalt byggbolag

STK-2020-376

Sammanfattning     
Kommunfullmäktige har att yttra sig över motion av Emma-Lina Johansson (V) och Anders 
Skans (V) om att inrätta ett kommunalt byggbolag. I motionen föreslås kommunfullmäktige 
besluta om att inrätta ett kommunalt byggbolag med syftet att uppnå lägre hyror i 
allmännyttans bestånd.

Motionen har remitterats till stadsbyggnadsnämnden, tekniska nämnden och servicenämnden, 
vilka har inkommit med yttrande

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige avslår Emma-Lina Johanssons (V) och Anders Skans (V) 
motion om att inrätta ett kommunalt byggbolag.

Beslutsgång
Ordförande Katrin Stjernfeldt Jammeh (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå 
motionen med instämmande av Roko Kursar (L), Torbjörn Tegnhammar (M) och Magnus 
Olsson (SD).
 
Emma-Lina Johansson (V) yrkar bifall till motionen.
 
Ordförande ställer proposition på bifall till arbetsutskottets förslag mot Emma-Lina 
Johanssons (V) yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla arbetsutskottets förslag.
 
Reservationer och särskilda yttranden
Emma-Lina Johansson (V) reserverar sig muntligen mot beslutet till förmån eget yrkande.
 
Magnus Olsson (SD) och Anders Olin (SD) lämnar in ett särskilt yttrande, bilaga 47.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §745
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Motion av Emma-Lina Johansson (V) och 

Anders Skans (V) om att starta ett kommunalt byggbolag
 Motion av Emma-Lina Johansson (V) och Anders Skans (V) om att starta ett 

kommunalt byggbolag
 Remissvar från servicenämnden
 Remissvar från stadsbyggnadsnämnden
 Servicenämnden beslut 200825 § 88
 Stadsbyggnadsnämnden 200820 § 227 med Reservation (V) och Särskilt yttrande 

(M+C)
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 Tekniska nämnden beslut  200612 § 228 med Reservation (V)
 Remissvar från tekniska nämnden

Paragrafen är justerad
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Särskilt yttrande

Kommunstyrelsen: 2021-01-13

Ärendenummer: STK 2020-376. Motion av Emma-Lina Johansson och Anders Skans om att starta ett 
kommunalt byggbolag.

Emma-Lina Johansson och Anders Skans föreslår i en motion att inrätta ett kommunalt 
byggbolag som kommunfullmäktige föreslås att avslå, vi Sverigedemokrater delar denna 
uppfattning.

Att kommuner vill starta byggbolag är inget nytt och Malmö stad har tidigare själv haft ett 
kommunalt byggbolag som inte var någon större framgång. I dag har kommuner svårt att 
upprätta konkurrens kring den relativt enkla processen med markanvisningar och då kan 
man fundera över hur man ska lyckas hantera den betydligt mer komplicerade 
byggprocessen.

Motionärernas syfte med att starta ett kommunalt byggbolag är kunna bygga billigare och 
snabbare än privata bolag. Det finns inget som tyder på att kommuner, som styrs med den 
tröghet som demokratiska processer måste ha, på något sätt skulle vara mer effektiva än 
privata bolag vad gäller att producera byggtjänster snabbt och billigt.

I Malmö har man dolda processer när det gäller information till marknaden om vem som får 
bygga vad och var på kommunalmark samt på vilka villkor. Först skapas en sluten process 
utan konkurrens med minimal information till marknadens aktörer, därefter framför man 
kritik på att konkurrensen på byggmarknaden inte fungerar.

Som grädde på det beslutar Malmö stad att upprätta en ny markanvisnings policy som gör 
att privata aktörer ser sig om efter andra projekt i andra kommuner.

Att som kommun gå in och konkurrera genom ett kommunalt byggbolag kommer att 
medföra stora konsekvenser på den privata marknaden som också kan ge bakslag för 
kommunens fortsatta utbyggnad inom alla områden och det är ett bakåtsträvande förslag.

I stället för sluta processer borde Malmö i det inledande skedet vara mer transparant och 
öppen för att tidigt skapa konkurrens samtidigt som mer fokus borde ligga på arbetet före 
själva byggandet där en stor andel av kostnaderna finns. Malmö och Sverige behöver 
samtidigt analysera varför Sverige ligger högt upp för kostnaderna kring nyproduktion i 
jämförelse med övriga Europa.

Bilaga 47
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Att inrätta ett kommunalt byggbolag kommer inte att ge de resultat som Vänsterpartiet 
eftersöker utan i stället skapa andra problem som kommer att missgynna Malmö som stad 
och förslaget luktar överstatlighet med en portion nordkoreansk diktatur som inte hör 
hemma i en fri demokrati, detta förslag skulle fungera ypperligt i Forna Sovjetunionen och vi 
Sverigedemokrater tycker det är bra att Vänsterpartiet gräver fram denna typ av förslag så 
att Malmöborna får en inblick i vilket samhälle vi kan få om Vänsterpartiet skulle få ett stort 
inflytande. Vi Sverigedemokrater uppskattar stadskontorets ställningstagande i denna fråga 
och tycker det är bra att man varit klarsynt i frågan.

För Sverigedemokraterna Malmö

Magnus Olsson Anders Olin

Med instämmande av:

Nima Gholam Ali Pour Rikard Åhman Persson
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§ 29 Motion från Anders Skans (V) om upphandlingsregler för att 
stoppa skattebrott

STK-2020-507

Sammanfattning     
En motion har inkommit från Anders Skans (V) om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta 
fram upphandlingsregler avseende att utdrag från Skatteverket, som visar att ett företag betalt 
skatt och arbetsgivaruppgifter, alltid måste uppvisas för att få delta i upphandlingar i Malmö 
stad.

Malmö stad kontrollerar i dag, genom att inhämta en kreditupplysning, huruvida 
anbudsgivare har obetalda skatter och socialförsäkringsavgifter. Av kreditupplysningen 
framgår om en anbudsgivare haft betalningsanmärkningar/betalningsförelägganden de 
senaste åren samt framgår uppgift om anbudsgivaren har en skatteskuld hos 
Kronofogdemyndigheten (KFM). Kreditupplysningen utgör således en grund för kontroll 
avseende bland annat uteslutningsgrunden i 13 kap. 2 § LOU. Om begärd kreditupplysning 
visar att anbudsgivaren har en historik av obetalda skatter eller en skuld hos 
Kronofogdemyndigheten görs en vidare utredning avseende huruvida det kan utgöra grund 
för uteslutning i den aktuella upphandlingen.

Det är inte alltid möjligt att utifrån aktuell lagstiftning uppställa krav på att anbudsgivarna 
själva ska ge in bevis i form av intyg eller liknande.

Förslaget är att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. Kommunfullmäktige avslår Anders Skans (V) motion om att ta fram 
upphandlingsregler för att stoppa skattebrott.

Beslutsunderlag
 Förslag till beslut KSAU 201214 §746
 G-Tjänsteskrivelse KSAU 201214 Motion om upphandlingsregler för att stoppa 

skattebrott
 Motion från Anders Skans (V) om upphandlingsregler för att stoppa skattebrott

Paragrafen är justerad
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§ 30 Information kring covid-19

STK-2020-744

Sammanfattning     
Ledningsstrateg Per-Erik Ebbeståhl ger en lägesrapport avseende covid-19. Det ges även 
möjlighet för ledamöter och ersättare att ställa frågor.
 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar

1. Kommunstyrelsen lägger informationen till handlingarna.

 

Paragrafen är justerad
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